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Puno je bilo promjena na trenerskim klupama naših nogometnih klubova. Ivan 
Leko primjerice nije uspio napraviti željeni posao u Hajduku. Šteta, jer Leko je 
trener koji se dokazao u Belgiji, tamo je osvojio naslov i Kup, igrao (jako uspješno) 
u Ligi prvaka i Europskoj ligi. Jedan Mourinho mu je nakon što je Lekin Antwerp 
nadigrao njegov Tottenham skinuo kapu i priznao da već dugo neka momčad koju 
je on vodio nije bila toliko podređena suparniku. 

Naravno da će Leko brzo pronaći novi posao, odnosno čim bude spreman ponovno 
sjesti na klupu, jer znamo da već sada ima nekoliko ponuda na stolu. Međutim, 
teško ćemo ga tako skoro ponovno vidjeti u hrvatskom nogometu, a to je velika 
šteta, jer Leko je mlad i ambiciozan trener, jedan od onih koji doista žive nogomet 
24 sata na dan. 

U ovoj sezoni svjedočili smo golemom broju smjena trenera u klubovima. Samo 
je Lokomotiva ostala vjerna treneru Silviju Čabraji s kojima je i krenula u sezonu. 
Varaždin je doduše bio prisiljen na promjenu. Naravno da tako veliki broj promjena 
trenera teško može donijeti dobro klubovima i da takve promjene nisu dobre ni 
za razvoj mladih igrača, kao ni za samo stvaranje igre. 

Nije bilo ugodno pratiti način odlaska trenera Sergeja Jakirovića iz Rijeke u Dinamo. 
Tada su se otvorila brojna pitanja o tome treba li hrvatski nogomet malo proraditi 
po pitanju statusa trenera, ali na neki način i uvesti određena ograničenja. Recimo, 
u nekim europskim zemljama ne može jedan trener u istoj sezoni raditi u dva kluba 
koji se natječu u istoj ligi. Što apsolutno ima smisla. 

Kod nas je Jakirović u ovoj sezoni vodio Rijeku i Dinamo, Sopić Goricu i Rijeku, 
a Karoglan Istru 1961 i Hajduk. I ako bilo tko od njih dobije otkaz ili ode s klupe, 
nema nikakvih ograničenja da preuzme i treći klub u SuperSport HNL-u, pa onda 
i četvrti, a to ipak nije prirodno i normalno. 

Je li vrijeme da se i treneri sami ozbiljno pozabave svojim statusom i pravima? 
Trenerska udruga na papiru postoji, ali u stvarnosti očito ne funkcionira. Netko će 
reći da je to problem samih trenera, ali treneri su iznimno važan dio nogometa i 
svima nama bi trebalo biti stalo do toga da se i trenerska struka organizira na pravi 
način i da se kod nje uvede red. Bio bi to sigurno benefit za kompletan hrvatski 
nogomet... 
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Zlatko Dalić i njegovi Vatreni igrat će 
na Euru u Njemačkoj sljedeće 
godine. I to je još jedan sjajan doseg 

ove generacije, koja nikada nije posrnula 
u kvalifikacijama. Naravno da od plasmana 
na Euro nećemo raditi spektakl, jer u 
konkurenciji Turske, Walesa, Armenije i 
Latvije normalno je da odemo na Euro, 
no svako malo svjedočimo kako neka 
velika reprezentacija ne uspijeva otići na 
najveće europske ili svjetske nogometne 
smotre. Stoga itekako moramo cijeniti 
činjenicu da smo od 2012. nastupili na 
svim svjetskim i europskim prvenstvima.

Hrvatska doduše nikad nije morala manje 
pokazati kako bi se plasirala na Euro, 
Njemačka je izborena sa 16 bodova, 
od toga je 12 skupljeno u ogledima s 

Armenijom i Latvijom. Naravno da nas 
brine činjenica da smo protiv Velšana uzeli 
samo bod, ili da nas je Turska i pobijedila 
i nadigrala u Osijeku. Vrijeme će pokazati 
je li u pitanju bio loš trenutak ili polako 
moramo prihvaćati činjenicu da su nam 
glavni igrači (Modrić i Brozović) sve stariji, 
kao i da nas je teška ozljeda Ivana Perišića 
žestoko poremetila, jer za njega nemamo 
adekvatnu zamjenu. Ustvari, Perišić je 
naš jedini ofenzivac koji igra nogomet u 
stalnom sprintu i koji stalno traži dubinu 
okomito napadajući suparnika. Bez 
Perišića igramo bitno sporije, tko god ga 
zamijenio.

No, to što su Vatreni imali loš listopad, 
zapravo može biti dobro i dodatno 
motivirati igrače za sljedeću godinu, 

poglavito za Euro. Malo tko može stalno 
držati najviše tenzije, igrati vrhunski 
nogomet i osvajati medalje. Hrvatska je 
u 2022. godini izborila završnicu Lige 
nacija, bila treća na svijetu, u 2023. dobila 
u Turskoj, ušla u finale Lige nacija gdje 
je izgubila od Španjolske tek udarcima s 
bijele točke. Naravno da je moralo doći 
do određenog pada, možda određenog 
mentalnog zasićenja.

Iako je osvojio tri medalje, izbornik Zlatko 
Dalić priznao je da mu je ovo bila škola 
kako se ne smije uljuljati u zonu komfora, 
te kao što i najbolje bolide u Formuli 1 iz 
sezone u sezonu dotjeruju s novitetima 
jer inače gube utrku, tako i on mora 
konstantno raditi na Vatrenima.

Dobili smo najtežu skupinu, ali imamo adute 
na kojima zidamo optimizam

HRVATSKA ZNA KAKO SE 
IGRAJU VELIKI TURNIRI
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Dalić ima četiri od četiri, za njega se 
može kazati da kvalifikacije ne igra nego 
ih prolazi i to u sva tri navrata kad ih je 
odradio od prvog kola - bez doigravanja, 
pobjedom u zadnjoj utakmici. Kvalifikacije 
će međutim brzo prekriti zaborav, a kakva 
će Hrvatska biti na Euru? Na to pitanje 
Dalić kaže:
- Prvo moramo puno stvari popraviti. To je 
činjenica koje sam svjestan. Ako hoćemo 
na Euru nešto napraviti moramo biti bolji. 
Imamo sedam mjeseci vremena da se 
spremimo i pripremimo te napravimo 
dobru selekciju igrača. U nekim se 
stvarima moramo trgnuti da bi bilo bolje. 
Bit će to dobro u Njemačkoj. Ja sam ostao 
u hrvatskoj reprezentaciji zbog Eura i zbog 
toga sam sretan - istaknuo je Dalić.

Dalićev je optimizam sasvim logičan, 
vodio je Hrvatsku u Rusiji i Kataru te nas 
odveo do srebra i bronce. Doduše, na 
Euru 2021. nismo izgledali tako dobro, 
ali svejedno smo stigli do osmine finala 
u kojoj nas je sjajna Španjolska zaustavila 
tek u produžetku. Tako da Dalić itekako 
dobro zna kako Hrvatska može i treba 
igrati velika natjecanja. Premda nam je 
ždrijeb donio “skupinu smrti” u Njemačkoj. 
Italija i Španjolska su nogometne velesile, 
a Albanija vrlo neugodna reprezentacija. 
Opet, imamo mi svoje adute.

Evo da malo i predstavimo naše suparnike 
na Euru:

ALBANIJA
U skupini su nadmašili Čehe i Poljake
Po prvi puta u povijesti Hrvatska će igrati 
protiv Albanije, jedine reprezentacije 
koja je bila u ždrijebu s kojom se nikad 
nismo sučelili. Albanija će pak drugi puta 
nastupiti na velikom natjecanju, prije osam 
godina debitirali su na Euru 2016. godine 
u Francuskoj. U skupini s domaćinom, 
Švicarskom i Rumunjskom, nisu prošli 
dalje, ali protiv Rumunja su ostvarili 
povijesnu pobjedu, pogotkom Sadikua. 
Tada ih je vodio Gianni de Blasi, talijanski 
stručnjak koji je odradio i najviše utakmica 
na klupi Albanije, čak 54. Od tada su ih 
vodili još Christian Panucci, Ervin Bulku, te 
Edoardo Reja, a od 1. siječnja ove godine 
vodi ih Brazilac Sylvinho.

Negdašnji lijevi branič Arsenala, Celte, 
Barcelone i Manchester Cityja napravio je 
odličan posao u kvalifikacijama, u skupini 
s Češkom, Poljskom, Moldavijom i Farskim 

Otocima osvojili su 15 bodova i direktno 
se s prvog mjesta kvalificirali na svoj drugi 
Euro.

Albanija po Transfermarktu vrijedi 81,70 
milijuna eura, a najvrjedniji eksponat u 
Sylvinhovoj momčadi je zadnji vezni Intera 
iz Milana, Kristjan Asllani, 21-godišnjak koji 
je ove sezone odigrao 12 od 18 utakmica 
talijanskog velikana. Procijenjen je na 12 
milijuna eura.

Niz je tu i poznatih imena koja su ostavila 
trag i u hrvatskom nogometu, prije svih 
Myrto Uzuni, Dinamov krvnik u Ligi prvaka 
dok je igrao za Ferencvaros, ovaj bivši 
igrač Lokomotive sada je član Granade, 
španjolskog prvoligaša. U napadu je 
Mirlind Daku, negdašnji igrač Osijeka koji 
nikada nije dobio pravu prigodu, a sada 
nastupa za Rubin iz Kazana. U kadru koji 
je nastupao prije dva tjedna bio je i stoper 
Lokomotive Jon Mersinaj, a na širem 
popisu je i Lindon Selahi iz Rijeke.

ŠPANJOLSKA
Furija nas je zaustavila u finalu Lige nacija
Hrvatska je do sada protiv Španjolske 
tri puta igrala od svoje samostalnosti 
na Europskom prvenstvu. Prvi službeni 
dvoboj Furije i Vatrenih zbio se 2012. na 
Euru u Poljskoj i Ukrajini, a Španjolska 
je slavila pobjedu 1:0 golom Jesusa 
Navasa u 88. minuti. Hrvatska se nakon 
spomenutog poraza vratila kući, dok 
su Španjolci u finalu nadvisili Italiju i 
osvojili naslov pobjednika. Četiri godine 
kasnije Hrvatska je Španjolskoj uzvratila 
za spomenuti poraz, na EP u Francuskoj 
Hrvatska je slavila u skupini pobjedu 2:1 
golovima Nikole Kalinića i Ivana Perišića.

Ako ništa drugo, Hrvatska će u Njemačkoj 
imati novu prigodu za revanš Španjolcima 
s obzirom na to da je opet Furija bila kobna 
za hrvatske ambicije na posljednjem Euru 
koji se zbog koronavirusa igrao 2021. 
Španjolska je nakon vrhunske utakmice 
nadvisila Hrvatsku nakon produžetaka 
5:3, a Hrvatska je nadoknadila u samoj 
završnici regularnog dijela dva gola 
minusa pogocima Mislava Oršića i Marija 
Pašalića uz darovani gol vratara Simona. 
Nije taj poraz jedini razlog zbog kojeg će 
Vatreni imati dodatni motiv za revanširanje 
Španjolcima. Hrvatska je 11. rujna 2018. 
u Elcheu u Ligi nacija od Španjolske 
doživjela rezultatski najteži poraz u svojoj 
povijesti (0:6), a dobro pamtimo i lipanjski 

poraz u raspucavanju jedanaesteraca u 
finalu LN u Rotterdamu.

U kvalifikacijama za EP, Španjolska je 
prema očekivanjima opravdala ulogu 
favorita u skupini sa Škotskom, Gruzijom, 
Norveškom i Ciprom  te je sa sedam 
pobjeda u osam utakmica sigurno 
osvojila prvo mjesto. Izbornik im je nakon 
Svjetskog prvenstva u Kataru postao 
62-godišnji stručnjak Luis de la Fuente, 
koji je na svom posljednjem popisu u 
studenom uvrstio najviše igrača iz Real 
Sociedada!

ITALIJA
Jako osciliraju, ali Talijani imaju odličnu 
momčad
Hrvatska je nastavila svoj niz, još jednom 
će u skupini Europskog prvenstva zaigrati 
protiv aktualnog prvaka Starog kontinenta. 
U Engleskoj 1996. Vatrenima su se 
suprotstavili Danci, u Portugalu 2004. 
Francuzi, a u Poljskoj 2012. i Francuskoj 
2016. Španjolci.

Italija na Euro ide s izbornikom koji je na 
njenu klupu sjeo u rujnu. Roberto Mancini, 
čovjek koji je odveo Talijane do trijumfa 
na posljednjem Eura, pokupio je kofere 
i prihvatio bogatu pobjedu za mjesto 
izbornika Saudijske Arabije, a na njegovo 
mjesto stigao je posljednji prvak Italije s 
Napolijem, 64-godišnji Luciano Spalletti.
Nije Spalletti bril jantno zaključio 
posljednjih šest kvalifikacijskih utakmica, 
ali je uspio. Krenuo je s mršavim remijem 
kod Sjeverne Makedonije, potom pobijedio 
Ukrajinu i Maltu pa izgubio u Engleskoj. 
U studenom su mu za plasman na Euro 
bila dovoljna četiri boda, uvjerljivih 5:2 
protiv Makedonaca i remi bez pogodaka 
s Ukrajinom u Leverkusenu u ključnom 
okršaju. Nisu blistali, zato su i završili u 
skupini najlošije rangiranih reprezentacija 
u ždrijebu, imali su isti broj bodova kao i 
Ukrajina, šest manje od Engleske. No na 
FIFA ljestvici i dalje kotiraju jako dobro, 
deveti su na svijetu, stepenicu iznad 
Hrvatske...

Ozračje im nije idealno, nedavni skandal 
zbog kojeg je suspenziju zaradio Sandro 
Tonali, veznjak Newcastlea, koji zbog toga 
neće vidjeti Euro. Dobri su, ali definitivno 
nisu spektakularni. Aktualni kapetan im 
je vratar PSG-a Gianluigi Donnarumma, 
a najviše reprezentativaca daje milanski 
Inter...

VATRENI NA EURU
Zlatko Dalić i njegovi izabranici bit će dio veličanstvenog događanja u Njemačkoj
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Zlatko Dalić će na Euro u 
Njemačkoj voditi 26 igrača. 
Realno je da će na popisu 
biti 20-ak igrača koji su bili u 
Kataru, ali jasno je da ćemo 
na Euru vidjeti i neka igračka 
osvježenja. Do turnira u 
Njemačkoj izbornik i njegov 
stožer imaju punih pet 
mjeseci, a kandidata koji su na 
rubu reprezentacije ima dosta. 
Vidjet ćemo tko će se od njih 
na koncu uspjeti nametnuti... 
No, krenimo redom.

GOLMANI
Dominik Livaković (28)
Nastupi za Vatrene - 51
Primljeni golovi - 53
Jedan od onih koji imaju 
zajamčenu startnu postavu. 
Dominika s gola može maknuti 
samo teška ozljeda. On je 
dokazana svjetska golmanska 
klasa.

Nediljko Labrović (24)
Nastupi za Vatrene -
Primljeni golovi -
Golman Rijeke iza sebe ima 
izvrsnu jesen, ali i prošlu 
sezonu u kojoj je odlično 
branio za Rijeku. Labrović je 
naša budućnost. Računamo 
da ide u Njemačku, ali nije to 
100 posto.

Ivica Ivušić (28)
Nastupi za Vatrene - 5
Primljeni golovi - 4
Realno naš drugi golman, 
iskusan, dokazan, a i odlično 
je reagirao na vratima u 

utakmicama u kojima je dobio 
šansu stati na gol. Ivušić je 
također siguran putnik za 
Njemačku.

Dominik Kotarski (23)
Nastupi za Vatrene -
Primljeni golovi -
Ima mladi golman jako dobru 
sezonu u PAOK-u u kojem 
nije lako braniti. Pokušat će 
se nametnuti Daliću, premda 
je Labrović realno u prednosti. 
I Kotarski je naša budućnost.

OBRANA
Joško Gvardiol (21)
Nastupi za Vatrene - 27
Postignuti golovi - 2
Stup naše obrane, glavni igrač, 
vrhunska svjetska klasa. Pitanje 
je samo hoće li igrati na svojoj 

poziciji stopera, ili će pokrivati 
lijevi bok. Gdje god ga imali, 
možemo mirno spavati.

Josip Šutalo (23)
Nastupi za Vatrene - 13
Postignuti golovi -
U Ajaxu nije imao lagan start, 
ali diže se, pokazuje da nije 
slučajno došao za velike 
novce. Šutalo je već iskusni 
član Vatrenih, neupitno starter.

Martin Erlić (25)
Nastupi za Vatrene - 7
Postignuti golovi -
Igra dobro za Sassuolo, a kada 
dobije šansu u dresu Vatrenih 
izgleda sjajno. Rekli bismo 
prva obrambena pričuva, s tim 
da će biti starter ode li Gvardiol 
na bok.

Borna Sosa (25)
Nastupi za Vatrene - 18
Postignuti golovi - 1
Malo igra u Ajaxu, tako da 
mu status među Vatrenima 
nije baš siguran. Treba vidjeti 
što će donijeti proljeće. No, 
realno je da će biti na popisu 
za Njemačku.

Josip Stanišić (23)
Nastupi za Vatrene - 16
Postignuti golovi -
Ne igra puno u snažnom 
Leverkusenu, ali naviknut 
na manju minutažu bio je i 
u Bayernu pa je uvijek igrao 
dobro za Vatrene. Stanišić će 
sigurno biti na Euru.

Josip Juranović (28)
Nastupi za Vatrene - 34

Marco Pašalić neočekivano predvodi novi val Vatrenih

MLADI PRIJETE,
ISKUSNI SE NE DAJU, 
ČEKA SE PERIŠIĆ

Postignuti golovi -
Ozljede ga puno muče u 
ovoj sezoni, ali bude li zdrav, 
neupitno ima mjesto na Euru. 
Isto vrijedi i za Union Berlin.

Domagoj Vida (34)
Nastupi za Vatrene - 103
Postignuti golovi - 4
Realno je da ide na Euro i da se 
tamo oprosti od reprezentacije. 
Vida ima iskustvo, bio je na 
puno velikih natjecanja, a to 
ima svoju vrijednost. Kao što 
Vida neupitno i dalje ima klasu 
na terenu.

Borna Barišić (31)
Nastupi za Vatrene - 35
Postignuti golovi - 1
Godinama je tu, tako da ga 
nekako vidimo i na Euru, iako 
ima dosta kritika zbog onog 
što pruža među Vatrenima. 
Neke su kritike pretjerane.

Marin Pongračić (26)
Nastupi za Vatrene - 5
Postignuti golovi -
Igra za Lecce redovito i nada 
se da može u Njemačku. 
Svakako nije bez šansi.

Duje Ćaleta-Car (27)
Nastupi za Vatrene - 23
Postignuti golovi - 1
Malo igra u slabašnom Lyonu, 
pitanje je može li se nametnuti 
Daliću.

VEZNI RED
Luka Modrić (38)
Nastupi za Vatrene - 172
Postignuti golovi - 34
Kod Luke nemamo što reći 
nego da smo sretni što će biti 
i u Njemačkoj. 

Marcelo Brozović (31)
Nastupi za Vatrene - 93
Postignuti golovi - 7
Marcelo je po statusu među 
Vatrenima odmah do Luke, 
neupitan putnik, veliki oslonac.

Mateo Kovačić (29)
Nastupi za Vatrene - 97
Postignuti golovi - 5
Ni kod Matea se nema što 
posebno dodati - jedan od 
ključnih igrača reprezentacije.

Lovro Majer (25)
Nastupi za Vatrene - 27
Postignuti golovi - 5
Sve se više nameće kao dobro 
rješenje za (lažno) desno krilo. 
S njim igramo brže i tečnije, 
sigurno će biti u Njemačkoj. 

Nikola Vlašić (26)
Nastupi za Vatrene - 53
Postignuti golovi - 7
U Torinu se preporodio od 
kako igra u veznom redu, a 
kada je takav onda je siguran i 
kao član Vatrenih. 

Mario Pašalić (28)
Nastupi za Vatrene - 60
Postignuti golovi - 10
Nema najbolju sezonu u 
Atalanti, ali Dalić ga cijeni i 
koristi, jer Pašalić svoje uvijek 
donese. 

Luka Sučić (21)
Nastupi za Vatrene - 5
Postignuti golovi - 
Sve je bolji u Salzburgu, hoće 
li to biti dovoljno da bude na 
Euru? Sad je to jako teško reći.
 
Martin Baturina (20)
Nastupi za Vatrene - 2
Postignuti golovi - 
Veliki potencijal, vidjet ćemo 
hoće li na proljeće biti još bolji 
- a trebao bi biti - pa da ode u 
Njemačku. 

NAPADAČI
Andrej Kramarić (32)
Nastupi za Vatrene - 89
Postignuti golovi - 27
Samo neka bude zdravlja i 
Andrej je siguran član udarne 
postave na Euru. 

Bruno Petković (29)
Nastupi za Vatrene - 34
Postignuti golovi - 10
Bruno je prvi izbor za centarfora 
Vatrenih. Očekujemo da 
će na proljeće biti zdrav i 
maksimalno motiviran. 

Ante Budimir (32)
Nastupi za Vatrene - 19
Postignuti golovi - 2
Već smo ga oprostili nakon 
Katara, ali Ante se vratio u 
velikom stilu. Ne vidimo kako 

bi mogao ispasti s liste za Euro.
 
Luka Ivanušec (25)
Nastupi za Vatrene - 18
Postignuti golovi - 2
Ne bude li Perišić spreman, a 
teško će biti, Luka bi trebao biti 
naš prvi izbor na desnom krilu. 
Do ljeta će još napredovati u 
Feyenoordu. 

Mislav Oršić (30)
Nastupi za Vatrene - 27
Postignuti golovi - 2
Počeo je trenirati nakon što 
je imao tešku ozljedu koljena. 
Realno bi se trebao vratiti 
negdje na proljeće, a teško je 
reći hoće li to biti dovoljno da 
uhvati formu i ode na Euro.

Marco Pašalić (23)
Nastupi za Vatrene - 2
Postignuti golovi - 
Još u lipnju bio je igrač bez 
statusa, nada koja nije prošla 
u Borussiji Dortmund. Sada je 
od svih mladih i novih lica baš 
on taj koji je najbliži odlasku 
na Euro. Dečko je pravo krilo 
i ima lijevu nogu, a nama takvi 
kronično nedostaju. 

Dion Drena Beljo (21)
Nastupi za Vatrene - 2
Postignuti golovi - 
Iznimno zanimljiv napadač, 
pokazao je u dva nastupa 
da ima “š tofa”  pomoći 
Vatrenima, ali Beljo je pričuva 
u Augsburgu. Želi li na Euro, 
mora postati starter u klubu.
  
Josip Brekalo (25)
Nastupi za Vatrene - 35
Postignuti golovi - 4
Trebao bi biti jedan od naših 
jakih aduta, jer je mlad, a 
prepun iskustva. Međutim, 
nikako da do kraja oslobodi 

taj svoj veliki potencijal. Bude li 
Perišić zdrav, teško će na Euro.
 
Marko Pjaca (28)
Nastupi za Vatrene - 24
Postignuti golovi - 1
Dalić ga je zvao u studenom, 
hoće li i u lipnju? Vidjet ćemo 
kako će Pjaca igrati u Rijeci, te 
što će biti s Perišićem. 

Petar Musa (25)
Nastupi za Vatrene - 6
Postignuti golovi - 
Dobio je veliku šansu u 
listopadu, ali nije je iskoristio 
i već ga u studenom nije bilo 
na popisu. Možda i može na 
Euro, ali mora imati jako dobro 
proljeće.

Matija Frigan
Nastupi za Vatrene - 
Postignuti golovi - 
Zabio je četiri gola u Belgiji, a 
igra za slabašni Westerlo, što 
samo pokazuje da se Frigan 
u svim uvjetima može snaći. 
Ima lijevu nogu i moć, zato je 
u krugu kandidata.

Roko Šimić (20)
Nastupi za Vatrene - 
Postignuti golovi - 
Drugačiji je od ostalih jer je 
iznimno motoričan i sjajno 
pritišće suparničke braniče. 
Može na Euro, ali mora zabijati 
u Salzburgu. 

Ivan Perišić (34)
Nastupi za Vatrene - 129
Postignuti golovi - 33
Vjerujemo da će ići na Euro, da 
će se uspjeti oporaviti. E sada, 
u kakvoj će biti formi teško je 
reći. No, jako nam treba pravi 
Perišić.  

TKO BI OD IGRAČA MOGAO NA EURO
Zlatko Dalić ima formiranu reprezentaciju, ali i nekoliko otvorenih pitanja?

TKO JE BIO U KATARU?
Vratari: Livaković, Ivušić, Grbić

Obrana: Gvardiol, Lovren, Sosa, Juranović, Šutalo, Vida, 

Erlić, Stanišić, Barišić

Vezni red: Modrić, Brozović, Kovačić, Pašalić, Majer, 

Vlašić, Sučić, Jakić

Napad: Perišić, Petković, Kramarić, Budimir, Livaja, Oršić. 
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Bivši golman 
Dinama nakon 

HUNS-ovog 
kampa svlačionicu 

dijeli s Ivušićem

RENATO JOSIPOVIĆ

IZAZOVI TRANSFERA 
AMATERSKIH IGRAČA 
U HRVATSKOM 
NOGOMETU

9

U hrvatskom nogometu amaterski igrači 
suočavaju se s jedinstvenim izazovima 
tijekom zimskog prijelaznog roka, budući 
da nemaju mogućnost promjene kluba 
unutar Hrvatske bez istupnice. Ova praksa, 
specifična za Hrvatsku, predstavlja iznimku 
u europskim nogometnim krugovima, 
budući da drugi igrači amateri diljem 
kontinenta nisu ograničeni na isti način.

Glavni problem leži u nedostatku 
usklađenosti između Pravilnika o 
statusu i transferima igrača, odnosno 
međunarodnih standarda postavljenih 
od strane FIFA-e i HNS-ovog Pravilnika 
o statusu igrača i registracijama. Dok 
amaterski igrači u drugim europskim 
zemljama mogu slobodno prelaziti u druge 
klubove tijekom zimskog prijelaznog roka, 
situacija u Hrvatskoj zahtijeva istupnicu 
kluba kao preduvjet za transfer.

Ovo pravilo stavlja igrače u nezavidan 

položaj, budući da njihova sloboda kretanja 
unutar domaćeg nogometnog sustava 
ovisi o dobroj volji njihovog trenutačnog 
kluba. Klubovi, s druge strane, brane ovu 
praksu argumentom da bi izgubili igrače 
koji su ključni za njihovu momčad, čime 
se postavlja pitanje ravnoteže između 
interesa klubova i prava igrača.

Paradoksalno je da ova ograničenja 
vrijede samo unutar Hrvatske. Amaterski 
igrači koji žele prijeći u neku drugu 
europsku ligu nisu suočeni s istim 
preprekama, jer im nije potrebna istupnica 
kluba. Ovaj paradoks stavlja naglasak na 
hitnost usklađivanja nacionalnih pravila 
s međunarodnim standardima kako bi 
se osigurala pravednost i konzistentnost 
unutar europskog nogometa.

HUNS je zajedno s FIFPro-m, FIFA-i 
uputio prigovor u kojem moli nadležno 
tijelo FIFA-e da ispita ovaj slučaj te da 

nakon toga zatraži od HNS-a da izmijeni 
Pravilnik o statusu igrača i registracijama 
na način da igrači amateri mogu slobodno 
i bez ikakvog odobrenja prijeći iz jednog 
kluba u drugi klub tijekom cijelog trajanja 
registracijskih razdoblja propisanih od 
strane Hrvatskog nogometnog saveza. 

Odgovor FIFA-e bio je da će uskoro 
pokrenuti postupak revizije i analize 
HNS-ovog Pravilnika, međutim, konkretni 
koraci još uvijek nisu poduzeti te se ovo 
već alarmantno i neobjašnjivo stanje još 
uvijek nije promijenilo. 

Usklađenje Pravilnika o statusu i 
transferima igrača s preporukama FIFA-e 
te pronalaženje ravnoteže između 
interesa klubova i prava igrača ključni su 
koraci prema poboljšanju ovog aspekta 
hrvatskog nogometa. Ovaj problem 
zahtijeva prioritetno rješavanje. 

Renato Josipović bivši je igrač 
Dinama koji je nakon hrvatskog 
prvaka svoju karijeru nastavio u 

susjednim državama igrajući za Široki 
Brijeg i slovenski Bravo. Nakon što je ljetos 
ostao bez kluba, sudjelovao je na HUNS-
ovom kampu odradivši odlične pripreme 
što mu je pomoglo da pronađe novi klub, 
te je sljedeća nogometna destinacija za 
Renata postao ciparski Pafos. 

Renato, kako je na Cipru? Nikako da 
dočekate priliku u Pafosu, da pokažete 
kakav ste golman.
Na Cipru je odlično, još jako vruće ali izdrži 
se. Pafos je uz Aris koji igra Europsku ligu 
trenutno najjači klub na Cipru. Otkad 
klub postoji, od ove sezone su najveća 
očekivanja. Jako su se svi u klubu angažirali 
oko nas igrača i baš nam ništa ne fali.

Kako ste završili na Cipru?
Imao sam par klubova na čekanju gdje 
bi branio, ako se njihovi vratari koji 
brane prodaju i napuste klub. Malo se 
neočekivano to sve odužilo i stigao je poziv 
trenera vratara Silvija Čavline koji je tu u 
Pafosu. Stupili smo u kontakt i dan poslije 
je osobno zvao sportski direktor Rodolfo 
da ima veliku želju da dođem. Bila je to 
ponuda koja se nije mogla odbiti, i naravno 
ide zahvala i mom agentu.

Što se događa u klubu, zašto ne branite, 
tko je ispred Vas?
Kao šta sam rekao klub puno ulaže u ekipu 
i ima stvarno jako puno dobrih igrača. Tu je 
na golu hrvatski standardni reprezentativac 
Ivica Ivušić. Ja sam na čekanju i borim se, 

vjerujem u sebe i znam da će doći prilika 
prije ili kasnije. Tu sam odmah uz Ivušića, 
jako smo dobro povezani i van nogometa. 
Puno se može naučiti od njega. Velika je 
čast i privilegija biti uz njega i trenirati s 
njim.

Hoćete li na zimu tražiti neko drugo 
rješenje?
Ne planiram tražiti ništa na zimu, želim 
ostati tu, iako trenutno ne branim, osjećam 
da sam dosta napredovao. Poznajem 
vratarski režim kod trenera Čavline jer mi 
je bio godinu i pol dana trener u prvoj ekipi 
Dinama.

Vratimo se na početak. Bili ste velika 
nadama Dinama, branili za mlađe uzraste 
reprezentacije. Puno toga je izgledalo 
obećavajuće?
Da, jesam, bio sam velika nada, branio sam 
standardno za sve uzraste Dinama, nekad i 
starije, branio sam za juniorsku ligu prvaka 
te Drugu HNL za Dinamo 2. Sve je to lijepo 
odrastanje, tek kad se dođe u seniorski 
nogomet se vidi kako je to sve drugačije. 
Trebaš se izboriti, ali ja vjerujem u izreku 
“trud i rad se uvijek isplati” prije ili poslije. 
Najbitnije od svega da sam ja zdrav, sretan 
i da se super osjećam.

Nikada se niste bojali izazova, branili ste i 
za Bravo u Sloveniji i za Široki u BiH. Jesu 
li to bile dobre odluke da odete tamo?
Odlasci u slovenski Bravo i BiH Široki Brijeg 
je bio pun pogodak za mene i moj razvoj. 
Branio sam jako mlad u Sloveniji i bio sam 
jako zadovoljan svojim nastupima, a sezonu 
nakon odlazim u Široki Brijeg i branim cijelu 
sezonu. U početku nisam branio prvih par 
kola zbog nesređenih papira. U Širokom su 
svi ljudi živjeli za nogomet, imali smo sjajan 
ambijent na tribinama i dobre rezultate, 
prvu polusezonu smo završili kao drugi 
odmah iza Zrinjskog.

Koliko ste uspjeli napredovati kao golman?
Vjerujem da sam napredovao kao golman, 
mislim da je uz rad na terenu važno biti 
mentalno zdrav i jak.

Imate 22 godine što je za golmana jako 
malo, a dosta utakmica u nogama. To 
zvuči dosta dobro?
Da, imam skoro 90 nastupa u seniorskom 
nogometu, mislim da je to okej. Uvijek 
može više i bolje haha.

Tko vam je golmanski uzor?
Oduvijek mi je bio Buffon broj 1. Ali volim 
trenutno Curtoisa.

Foto: Pafos FC
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TRIBINE SU SVE 
PUNIJE, ŠTO JE 

JAKO DOBRO

SUPERSPORT HNL
Što nam je donijela prva polovica prvenstva?

Tko je profitirao, a tko napravio korak unazad u odnosu na prošlu sezonu?

Neizvjesnost u borbi za vrh i Europu, 
izvjesnost u borbi za ostanak 

SuperSport HNL sezona ponovno je 
jako neizvjesna. Barem kad pričamo 
o borbi za prvo mjesto i o borbi za 

Europu. Što je odlično. Nažalost, ponovno 
svjedočimo činjenici da smo sve manje 
konkurentni u Europi što svakako nije 
dobro. Nije dobro ni to što se sve više čini 
kako nam je liga iz godine u godinu igrački 
slabija, što je opet posljedica odlaska 
velikog broja igrača, a s druge strane 
nemamo dobru proizvodnju novih. 
Klubovi srednje klase imaju previše starijih 
igrača i stranaca, a to su igrači na kojima 
se ne može zaraditi novac nužan za život 
klubova, jer klubovi nam žive od prodaje 
igrača, a ne od TV prava, sponzora i 
ulaznica. Nespretno je i to što će Dinamo 
svoje dvije odgođene utakmice iz 
kolovoza odigrati tek na proljeće, jer ipak 
bi bilo prirodno da su se odigrale ove 
jeseni. Mnogi također žale za sezonama 
u kojima je deveto mjesto značilo i 
dodatne kvalifikacije za ostanak u ligi. 
Ovako nema draži u borbi za 
“preživljavanje”.  Jesenas je dobra bila i 
posjeta na tribinama, a ne pričamo samo 
o Hajduku koji je po tom pitanju priča za 
sebe. Puno gledatelja dolazi i na Rujevicu, 
na Opus Arenu, kao i u Varaždin. Na 
proljeće bi gledatelja trebalo biti još više, 
posebno ako će potrajati neizvjesnost u 
borbi za prvaka.  

No, napravit ćemo skeniranje svih 10 
klubova, svakoga posebno. I idemo 
redom, od vodeće pa do posljednje 
plasirane momčadi na tablici. 

HAJDUK (41)
Povratak Karoglana
pokazao se kao pun 
pogodak 

Smjena Ivana Leke i vraćanje Mislava 
Karoglana na klupu pokazali su se kao 
pun pogodak, barem ako je suditi po 
rezultatima. Hajduk je upisao seriju 
pobjeda, uz dva završna remija, tako 
da je Karoglanov niz nepobjedivosti na 
klupi Hajduka i dalje aktualan. Hajduk 
je na polovici prvenstva uvjerljivo prvi s 

41 bodom, šest više od Rijeke (utakmica 
manje), a čak sedam od Dinama (dvije 
utakmice manje). Sve to što se dogodilo 
zadnjih tjedana daje Hajduku veliki razlog 
za optimizam, premda igre momčadi nisu 
bile tako uvjerljive.

Što je to promijenio Karoglan? Na samom 
terenu ništa posebno. Hajduk i dalje igra 
u istoj formaciji - 4-3-3 ili 4-2-3-1 - ali 
vidljivo je da je momčad nešto agresivnija 
nego što je bila kod Leke. Posebno to vrijedi 
za Marka Livaju koji značajno više radi u 
obrambenom segmentu. Karoglanu je jako 
puno pomogao povratak Rokasa Pukštasa, 
koji je kod Leke zbog ozljede izvan stroja bio 
gotovo puna tri mjeseca. Mladi Amerikanac 
bio je igrač utakmice u pobjedi kod Osijeka 
i domaćoj protiv Varaždina. Pun ga je teren, 
a jako je opasan za gol.

Hajduku za naslov treba bolji učinak 
igrača iz napada, jer Livaja još uvijek 
nema potrebnu golgetersku pratnju. Sahiti 
sigurno najviše pruža, ali morat će i on 
bolje, a posebno to vrijedi za Trajkovskog 
i Dajakua. Ostatak momčadi je solidan, 
a teška ozljeda Melnjaka kojeg neće biti 
do kraja sezone praktički se ne osjeća u 
igri Splićana.

RIJEKA (35)
Riječka mladost
morala bi nastaviti 
rasti

Rijeka je dobra i perspektivna. Mladi igrači 
kao što su Pašalić, Ivanović, Janković i 
Fruk velika su snaga Rijeke, a povratnik 
u HNL Marko Pjaca pokazuje stalni rast 
u igri koji bi na proljeće mogao dovesti 
i do prave golgeterske eksplozije. U tom 
bi slučaju Rijeka napravila veliki iskorak u 
svojoj igri.

Rijeka dakle ima veliki prostor za napredak i 
to je njezin najveći adut za nastavak sezone. 
Na Rujevici nema pritiska po pitanju borbe 
za naslov prvaka, jer predsjednik Mišković 
je čvrsto na nogama i nije slagao momčad 
da juri titule, nego da se u njoj razvijaju 

mladi igrači. Pa ako posljedica toga bude 
lov na titulu - još bolje.

Rijeka može biti odličan primjer svima u 
ligi. Kad svlačionicu napuniš s mladim i 
potentnim igračima, željnima afirmacije, 
tada na terenu neće manjkati dobrih i 
atraktivnih utakmica. Stoga je na Rujevici 
svaka utakmica praznik i svaka se igra u 
odličnoj atmosferi.

Trener Željko Sopić sjajno je nastavio 
tamo gdje je njegov prethodnik Jakirović 
započeo, a Sopić je jedan od onih trenera 
koji neće odustati od napadačkog stila 
nogometa. Što je sjajna vijest za Rijeku.

DINAMO (34)
Velika ovisnost
o Petkoviću, čeka se
buđenje ostalih

Dinamo je i uoči ove sezone bio veliki 
favorit za naslov prvaka, premda je ostao 
bez tri (Livaković, Šutalo i Ivanušec) jako 
važna igrača. Međutim, ostao je Petković 
i vratio se Ademi, što bi samo po sebi 
trebalo biti dovoljno da momčad u 
svlačionici ima stabilnost, a širinu kakvu 
ima Dinamo nitko u ligi nema ni izbliza.

A Dinamo je od 51 mogućeg boda osvojio 
samo 24. Naravno da je s tako malim 
postotkom osvojenih bodova ugrozio 
i pohod na naslov prvaka, premda tih 
sedam bodova zaostatka za Hajdukom 
nije tako dramatično, jer Dinamo ima i 
dvije utakmice manje.

Petković je Dinamu ono što je Livaja 
Hajduku, pa čak i kada igra slabije njegov 
je doprinos često ključan za pobjedu. S 
Petkovićem Dinamo realno ima najbolju 
momčad u ligi, premda bi je trebao imati 
i bez njega, jer je roster pun jako dobrih 
igrača, ali oni tijekom jeseni nisu pružili ono 
što se očekivalo. Prije svih mladi Baturina 
koji je imao puno problema s ozljedama. 
Bljesnuo je Kaneko čija brzina oduševljava, 
ali još uvijek nije dovoljno konkretan u 
završnicama.

Foto: HNK Rijeka
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OSIJEK (27)
Koliko Zekić još 
može izvući iz ove 
momčadi?

Nije Osijek imao dobro ljeto po pitanju 
transfera. I to iz nekoliko razloga. Momčad 
se napunila s puno igrača, ali i dalje je 
vrlo problematična na nekoliko pozicija. 
Najprije nedostaje rezervni napadač koji 
bi mijenjao Miereza, takvog nema ni po 
profilu, a kamoli po kvaliteti.

Na Opus Areni velikih problema imaju 
i s krilnim igračima. Kristijan Lovrić nije 
igrao dobro (do zadnjeg kola u kojem je 
S. Belupu zabio dva gola), ali on nije krilo 
brzine i dubine. S druge strane je mladi 
Bukvić, koji je dobar, ali također nije krilo 
dubine i brzine. Osijek stoga nema igrače 
koji bi mogli “zapaliti” u klasičnu kontru i 
zabiti gol.

Osijekov je problem i to što mu je 
svlačionica prepuna stranaca, ima ih čak 
10, a to je previše za klub poput Osijeka. 
Čak je i Zoran Zekić po dolasku u klub 
konstatirao da je previše stranaca.

Osijek se mučio dok ga je vodio Stjepan 
Tomas, a muči se i sada kad ga vodi Zoran 
Zekić. Sve to posljedica je loše selekcije 
igrača i veliko je pitanje koliko se ona 
uopće može poboljšati. Realno bi na 
zimu trebalo otići barem pet, šest igrača, 
a da u Osijek dođe jednako toliko mladih, 
potentnih i brzih, jer ovoj momčadi 

Osijeka nedostaje prava energija.
Osijek je dobio prekrasnu Opus Arenu, ali 
za željeni iskorak klubu će trebati jasno 
definirana strategija momčadi i toga što 
od nje klub želi dobiti. Ovako se i Zekić 
muči s tim da javnost priželjkuje trofeje, 
a Osijek za njih s ovim kadrom realno nije 
spreman.

GORICA (27)
Europa se više i ne 
čini tako dalekom

U Gorici je atmosfera gotova pa idilična, 
a momčad bez ikakvog presinga uredno 
skuplja bodove i konkurira za četvrto 
mjesto koje vodi u Europu. To mjesto sada 
se i ne čini tako dalekim, premda je Gorica 
u završne tri utakmice jeseni upisala samo 
jedan bod. 

Dinko Jeličić preuzeo je momčad nakon 
neželjenog odlaska Željka Sopića u Rijeku 
i treba mu priznati da je napravio jako 
dobar posao. Gorica igra vrlo mirno, zna 
se što traži na terenu i u svakoj je utakmici 
sposobna pobijediti. To znači da trener 
radi jako dobar posao.

Ono što možda nije dobro za Goricu 
jest činjenica da zna istrčati na teren 
s momčadi koja prosječno ima i više 
od 28 godina. Klubovi poput Gorice 
isključivo žive od prodaje igrača a kad 
imaš 28 godina u prosjeku onda je teško 
očekivati ozbiljniju novčanu zaradu. 

No, to je već problem kompletnog HR 
nogometa, a ne samo Gorice.

Zanimljivo je da u Gorici niti jedan 
igrač nije zabio više od tri pogotka, 
što je samo dokaz koliko kolektivno 
igra ta momčad. S druge strane, to bi 
mogao biti i problem kada na red dođu 
tvrde utakmice i borba za goli život 
koja se često odvija na proljeće. Opet, 
Gorica nema pritisak igranja u Europi 
pa bi to trebalo olakšati posao Jeličiću 
i njegovim suradnicima.

LOKOMOTIVA (21)
Čabraja i ove sezone
izbacuje nove 
dragulje

Lokomotiva je ljetos ostala bez Stojkovića 
i Kačavende koji su bili ključni igrači 
momčadi. I kako Lokomotiva nema 
novce za dovođenje malo provjerenijih 
pojačanja, trener Čabraja i njegovi 
suradnici ponovno su zasukali rukave 
tražeći nove mlade igrače, što rade već 
godinama. Ušli su Lokosi loše u sezonu, 
činilo se da bi mogli imati velikih problema, 
ali već u listopadu momčad se do kraja 
stabilizirala pa Lokomotiva mirno plovi i 
kroz ovu HNL sezonu.

Indrit Tuci (23) napokon je zdrav i to se 
odmah vidi na brojkama. Već je na šest 
golova u sezoni, uz tri asistencije. No, Tuci 
je tu bio i prošle sezone. Novi je zato Marin 
Šotiček (19), krilni igrač koji pokazuje 
vrlo raskošan napadački potencijal. Ima 
na kontu tri gola, ali plijeni i okomitošću, 
brzinom, driblingom kao i željom da 
stalno puni trkom teren.

Sjajne igre pruža i mladi stoper Moreno 
Živković (19), ali on je igrač Dinama i na 
njemu Lokomotiva neće zaraditi novce 
nužne za preživljavanje.

Silvijo Čabraja i njegovi suradnici se na 
sve to ne obaziru previše, drže se svoje 
provjerene formule - puno trke i visoki 
presing - te tako odlično grabe kroz ligu 
koristeći činjenicu da u njoj ima previše 
klubova koji nemaju dovoljno mladih i 
moćnih igrača, a samim time ni dovoljno 
energije i brzine u igri.

VARAŽDIN (21)
Mario Kovačević
zaslužuje medalju

Već je prošle sezone niz stručnjaka koji 
prate HNL Marija Kovačevića isticao kao 
trenera koji zaslužuje velike pohvale za 
ono što je radio na klupi Varaždinaca. 
S najmanjim budžetom u ligi imao je 
odličnu igru i jednako dobre rezultate.

Takav je Varaždin i ove sezone, premda je 
ostao bez najboljeg igrača Teklića. I stoga 
je Kovačević zaslužio još veće pohvale, jer 
najteže je u sportu zadržati visoku razinu. 
A Varaždinci imaju i igru i vrlo solidne 
rezultate.

Nažalost, kompletnu je nogometnu 
Hrvatsku potresla vijest da Mario Kovačević 
ima karcinom pluća. Mnogi su očekivali 
da Kovačević napusti momčad, ali hrabri 
trener ostao je na klupi još neko vrijeme, 
ali na koncu se ipak morao posvetiti 
borbi s opakom bolesti, a naslijedio ga je 
Nikola Šafarić, koji je nastavio tamo gdje 
je Kovačević stao. Šafarić bi trebao biti na 
klupi dok se Kovačević ne oporavi.   

A Varaždin može uživati u još jednoj 
sezoni u kojoj nema stresa kada je ostanak 
u ligi u pitanju, što je najvažnije za klub. 
Prva zadaća kluba je sada promovirati 
jednog ili dvojicu mladih igrača koje bi 
klub na ljeto mogao unovčiti kako bi 
mogao zatvoriti ionako minimalni budžet. 
Neki su možda stava da treba juriti četvrto 
mjesto i Europu, ali to je veliki rizik. Odgoj 
mladih igrača s druge strane nije nikakav 
rizik, nego nešto što klubu može donijeti 
samo jako puno benefita.

SLAVEN BELUPO (20)
Ferenčina je 
stabilizirao
momčad i igru

 
U Koprivnici su prošlog proljeća u javnost 
iznijeli klupsku strategiju po kojoj bi se 
budućnost kluba bazirala na odgoju 
mladih igrača koji bi trebali igrati potentan 
i atraktivan nogomet. Pola godine kasnije 
možemo reći da ta strategija još uvijek nije 
proradila, što i ne čudi, jer takve se stvari 

ne mogu dogoditi preko noći.

Ono što čudi jest činjenica da Slaven 
Belupo u svlačionici ima čak 14 stranaca, 
a to je za Koprivnicu ipak previše. I za sada 
većina tih stranaca ni izbliza na pruža ono 
što se očekivalo kad ih se dovodilo.

Trener Roy Ferenčina je s dolaskom na 
klupu na kojoj je naslijedio Nizozemca 
Moniza (još jedan neuspio eksperiment) 
stabilizirao momčad, te joj udahnuo malo 
više energije i strasti. I Belupo je sada u 
poziciji da se uključi u borbu za Europu, 
premda treba vidjeti hoće li najbolji igrač 
Hoxha otići u zimi, a znamo da ima 
ozbiljne ponude.  

U Koprivnici imaju dobre ideje, dobru 
viziju budućnosti, barem ako je suditi po 
strategiji, ali očito moraju dobro proraditi 
na samoj izvedbi i na tome kako te ideje 
na pravi način implementirati u klub.

ISTRA 1961 (18)
Slabiji nego lani, ali
mirni glede borbe za 
ostanak 

U Puli su prošle sezone napravili veliki 
iskorak, približili su se čak i borbi za 
Europu, ali ove su se sezone ponovno 
vratili na staro. Dobra je vijest da Istra 
1961 neće imati brige oko ostanka u ligi, 
jer je Rudeš daleko iza svih, ali nema 
tu ni prostora za neki veliki napredak. 
Puljani su ljetos izgubili nekoliko odličnih, 
potentnih igrača, a takve nije lako 
nadoknaditi.

Ono što ljude u klubu posebno veseli 
jest činjenica da je čak sedam njihovih 
mladih igrača dobilo pozive za mlade 
selekcije, što je dokaz da u Puli ima vizije 
i budućnosti, jer rad u školi očito daje sve 
bolje rezultate.

Španjolski trener David Català dobro radi 
svoj posao, znamo da je uskočio nakon 3. 
kola kada je bio smijenjen Mislav Karoglan. 
Istra se od tada ustalila i osjeća se uzlazna 
putanja u igri momčadi u kojoj je glavni 
igrač i dalje iskusni Ante Erceg.

Ono s čime Puljani malo pretjeruju za 
hrvatske standard je broj stranaca kojih 
je u svlačionici čak 15, te čine 50 posto 
svih igrača. Nitko u ligi nema tako puno 
stranaca. Međutim, španjolski vlasnik očito 
je procijenio da treba još malo vremena 
kako bi stasali klinci s kojima se dobro radi 
u školi, a i Alaves dio igrača koji tamo ne 
mogu biti u kadru šalje u Pulu. Što je sasvim 
logično kada si u vlasništvu kluba koji igra 
u slabijoj ligi.

Bit će zanimljivo vidjeti hoće li David 
Català do kraja sezone napraviti još jedan 
iskorak s momčadi.

RUDEŠ (4)
Ostanak u ligi kao
nemoguća misija?

Rudeš se u Prvoj NL izdvajao kao klub na 
dosta načina. Rudeš ima odličnu školu 
nogometa koja bilježi jako dobre rezultate. 
Klub je za drugoligaške prilike imao i 
odličnu financijsku stabilnost, kao i puno 
mladih igrača u svojim redovima. Međutim, 
ove sezone zapravo kroz primjer Rudeša 
svi zajedno svjedočimo činjenici koliko je 
velika razlika između SuperSport HNL-a i 
Prve NL. Rudeš jednostavno nije dorastao 
našem elitnom nogometnom razredu...

Rudešove financijske mogućnosti 
daleko su najslabije u ligi, čak su bitno 
i ispod Varaždina koji je bio primjer za 
skromne ugovore igrača. Rudeš nema 
ni svoj stadion pa stalno gostuje u 
Kranjčevićevoj, koja nije daleko, ali nije 
Rudešov stadion.

Rudeš se ni kao klub nije do kraja 
posložio, jer da je ne bi tijekom ljeta 
ostao bez sportskog direktora (u ovom 
je slučaju to bio Silvio Marić), jer on je 
bio glavni temeljac u teškoj misiji slaganja 
konkurente momčadi s tako malim 
proračunom.

Može li Rudeš do kraja sezone nešto 
promijeniti? Može, ali morao bi u zimi 
dovesti puno kvalitetnih igrača, a ne 
vidimo kako to s ovakvim proračunom 
može napraviti. I tko bi to trebao skautirati 
takve igrače, jer moguće je dovesti samo 
one koji nisu afirmirani.
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PAŠALIĆ, IVANOVIĆ, 
JANKOVIĆ I FRUK PRAVO 
SU RIJEKINO BLAGO 
Rijeka je u sezonu ušla jako tiho, činilo 
se bez velikih ambicija, te odlučna da će 
joj primarni cilj biti razvoj mladih igrača. 
Na Rujevici međutim nisu ostali samo 
na riječima nego je kompletno ljeto 
bilo usmjereno na dovođenje mladih 
hrvatskih igrača. Pa su redom dolazili 
Marco Pašalić, Niko Janković, Toni Fruk, 
Franjo Ivanović... Na Rujevici su ih već 
od ranije dočekali mladi igrači poput 
Veldina Hodže, Nike Galešića, Nediljka 
Labrovića...

Ta je mlada i vrlo jeftina Rijeka, kad 
kažemo jeftina onda mislimo na to da 
je neusporedivo jeftinija od Dinama 
i Hajduka, a jeftinija je i od Osijeka, 
postala hit jeseni. Već u Europi pružila 
je dvije fantastične utakmice protiv 
moćnog Lillea u kojima je bila čak i jako 
blizu plasmana u Konferencijsku ligu. 
Ne zaboravimo da je Rijeka uoči prve 
utakmice u Lilleu ostala bez trenera 
Sergeja Jakirovića, koji je dva dana prije 
utakmice potpisao za Dinamo. 

OZBILJAN KANDIDAT ZA 
NASLOV 
Sjajne igre Rijeke nastavile su se i u 
prvenstvu, sa Željkom Sopićem na 
klupi. Ivanović je oduševio energijom, 
karakterom, brzinom, nekim golovima, 
načinom na koji pritiska suparnički 
zadnji red. Janković je počeo zabijati 

kao na traci, s tim da pričamo o 
plemenitom veznjaku koji puno trči. 
Fruk također oduševljava trkom i 
sjajnim dodavanjima, ima daleko 
najveći broj asistencija u ligi. Pašalić 
je zabio nekoliko fantastičnih golova, 
demonstrirajući što znači imati 
kvalitetnog ljevaka u napadu. Rijeka je 
reprezentativnu stanku dočekala na 
drugom mjestu, kao legitimni kandidat 
za naslov.    

REPREZENTACIJI TREBA 
IGRAČ KAKAV JE PAŠALIĆ
Takva Rijeka jako se dojmila i izbornika 
Zlatka Dalića koji je već od ranije 
pozivao golmana Labrovića , da bi 
za akciju Latvija i Armenija priključio 
Marka Pjacu, još jednog igrača koji je 
ljetos stigao na Rujevicu, s idejom da 
tamo pokuša oživjeti karijeru, te Franju 
Ivanovića, kojeg je stavio na pretpoziv. 
Međutim, u zadnji je trenutak, vjerojatno 
pod dojmom utakmice Rijeke i Dinama, 
odlučio pozvati i Marca Pašalića. 

Pašalić je tako jedino ‘pravo‘ desno krilo 
na popisu reprezentacije, a logično 
je da imamo barem jednog takvog. 
Time je postao treći igrač Rijeke koji 
se priključio reprezentaciji, a nije 
nemoguće da tamo bude i četvrti, ako 
se aktivira pretpoziv Ivanoviću. Do 
nedavno je Rijeka mogla samo sanjati 
da će imati dva igrača u reprezentaciji, a 
sada ih ima tri, te nada četvrtom. Hajduk 
nema reprezentativca, nema ga ni 

Osijek, a Dinamo ima Martina Baturinu, 
s tim da bi imao i Brunu Petkovića da je 
zdrav. Rijeci stoga svaka čast za posao 
koji je napravila ljetos, dokazujući kako 
je orijentacija na mlade hrvatske igrače 
uvijek odličan izbor. 

Presretni Marco Pašalić je podijelio 
svoje prve reakcije na poziv za službenu 
stranicu Rijeke:
„Poziv me pozitivno iznenadio, da se 
sve tako može brzo promijeniti i san 
ostvariti u sekundi. Ovo je motivacija 
da budem još bolji, ali uvijek dajem 
100 posto i mislim da to svi vide i 
tako ću igrati za reprezentaciju ako 
dobijem minutažu. Očekuju nas dvije 
najbitnije utakmice, mi ćemo to odraditi 
maksimalno, muški, s puno energije. 
Imam sada čast upoznati dečke o 
kojima sam sanjao. Svi imamo isto 
mišljenje, trebaju nam tih šest bodova.“

Vidjet ćemo kako će se Pašalić snaći u 
reprezentaciji, ali neupitno je da bolje 
desno krilo u ovom trenutku nemamo i 
da je Pašalić taj koji je igrama i golovima 
natjerao izbornika Zlatka Dalića da ga 
uvrsti na popis. Taj mladić ima školu 
Borussije iz Dortmunda, ima sjajnu 
lijevu nogu i fantastičan udarac. Igra u 
oba smjera nije upitna, kao i tehnička 
potkovanost. Pašalić je i okomit dečko 
koji ne traži alibi rješenja kad mu se 
otvori prostor na krilu. I zato ćemo svim 
srcem navijati da uspije u reprezentaciji, 
jer jako trebamo takve igrače...

Ima li hrvatski nogomet problem  s tim da 
mu je drugi razred natjecanja (SuperSport 
Prva NL) puno slabiji od prvog razreda 
(SuperSport HNL)? Realno je reći da 
ima. Napokon, Rudeš je prošle sezone 
dosta uvjerljivo izborio igranje u našem 
elitnom nogometnom razredu, pa nakon 
15 odigranih kola ima samo tri boda i još 
uvijek čeka premijernu pobjedu. Veći 
dokaz od toga nam ne treba. 

Klubovi iz SuperSport Prve NL stoga su 
izrazili želju da im se omogući nešto 
veći broj stranaca u momčadi, kao i 
nešto manji broj domaćih mladih igrača, 
a sve zbog toga da bi postali kvalitetniji. 
Naravno da je jako upitno hoće li veći 
broj stranaca, čija je kvaliteta uvijek 
upitna, jer Hrvatska nije baš platežno ni 
blizu srednjeg europskog razreda, podići 
razinu Prve NL, ali klubovi imaju pravo na 
svoje stavove. Kao što HNS ima pravo to 
usvojiti ili ne. 

Na nedavno održanom Saboru hrvatskog 
nogometa pričalo se i o toj temi. Voditelj 
natjecanja HNS-a Neven Šprajcer javno 
je rekao nešto o toj temi:    
“U Vodicama se raspravljalo o prijedlogu 
dobivenom od klubova, a koji se najviše 
odnosio na pokušaj izjednačavanja 
SuperSport HNL i SuperSport Prve NL 
(prvog i drugog stupnja) jer je sada 
prevelika razlika između ta dva stupnja, a 
Druga NL (treći stupanj) bi bila isključivo 
razvojna. Naglasit ću da se pričalo o broju 

stranaca iz regije, kao i o broju mladih 
igrača, ali to su bili samo razgovori. 
Nema nikakvih ni prijedloga, a kamoli 
zaključaka.”

Pitanje broja stranaca, kao i broja mladih 
hrvatskih igrača u klubovima uvijek je 
osjetljiva tema i neupitno je da je treba 
jako dobro razmotriti i raspraviti prije 
nego što bi se donijeli bilo kakvi zaključci. 
Što u ovom trenutku imamo u Prvoj NL? 
Koliko klubova se realno nadmeće za 
ulazak u SuperSport HNL? I koji od njih 
imaju potrebnu kvalitetu?

Po svemu što znamo, realno se izdvajaju 
tri kluba - Šibenik, Vukovar i Zrinski 
Jurjevac. 

O Šibeniku znamo sve, jer je prošle 
sezone bio dio SuperSport HNL-a. Šibenik 
ima njemačkog vlasnika, ima solidnu 
infrastrukturu, ima veliku tradiciju, kao i 
lijepi broj navijača, odnosno gledatelja 
na utakmicama. Šibenik je napokon i 
pravi grad. Na Šubićevcu su u kadru 
zadržali dosta igrača iz prošle sezone 
i po mnogima trener Mario Carević na 
raspolaganju ima najkvalitetnije igrače. 
Vidjet ćemo hoće li to biti dovoljno 
za ulazak u najviši rang, ali ambicija je 
neupitna, kao što ni dobivanje licence 
ne bi smjelo biti upitno. 

Vukovar se već nekoliko godina polako 
jača i diže, što je posljedica dobrog i 

zdravog rada grupacije naših ljudi koji 
su novac zaradili ili još uvijek zarađuju 
u Njemačkoj. Vukovar ima solidnu 
momčad, svi kažu da je klub odlično 
posložen, a i Vukovar kao grad već 
godinama vapi za klubom koji bi igrao 
u SuperSport HNL-u. Vukovar nažalost 
ima i jedan problem, a to je nedostatak 
stadiona koji bi ispunjavao potrebne 
uvjete. Stoga je sigurno da bi Vukovar 
svoje utakmice u najvišem razredu 
igrao u Vinkovcima, što nije najsretnije 
rješenje. S druge strane uvjeravaju nas da 
je paralelno krenula i gradnja stadiona u 
Vukovaru, što bi već bilo veliki iskorak za 
klub i rekli bismo važan preduvjet s kojim 
se klub dugoročno mogao uravnotežiti na 
dosta visokoj razini. 

Zrinski Jurjevac izvorno dolazi iz 
slavonskog sela Jurjevca Punitovačkog 
koji broji oko 300 stanovnika. Na prvu 
se možda čini kako nema teorije da tako 
maleno selo dobije klub u SuperSport 
HNL-u. Međutim, Zrinski se preselio u 
Osijek, u Gradski vrt, te ima stadion koji 
bez problema može dobiti potrebnu 
licencu. Također su ljudi koji vode 
brigu o klubu, konkretno predsjednik 
Ivan Komak, pronašli način da u klubu 
osnuju sve selekcije u pogonu, što je 
opet drugi preduvjet da bi klub mogao 
igrati u elitnom razredu. Stoga je Zrinski 
Jurjevac praktički stekao sve formalne 
preduvjete da stane uz bok našim 
najboljim klubovima.

VJERUJ U MLADE 
HRVATSKE IGRAČE
I PROFITIRAT ĆEŠ 

ŠIBENIK, VUKOVAR I ZRINSKI 
NAJVEĆI SU KANDIDATI 

RIJEKA 
Kako je klub s Rujevice 
došao do toga da ima tri 
igrača u reprezentaciji?

SUPERSPORT PRVA NL  
Koliko klubova ima realne preduvjete igrati u elitnom razredu hrvatskog nogometa?

Foto: HNK Rijeka
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PUT DO IZRAVNOG 
ULASKA U LIGU 
PRVAKA SADA JE 
JAKO TRNOVIT

17

Nakon što je Dinamo izvukao 
skupinu Konferencijske lige mnogi 
su konstatirali da u njoj može 

dobiti sve utakmice u skupini. Što bi mu 
praktički osiguralo mjesto u Ligi prvaka, 
koja se od sljedeće sezone širi na 36 
klubova te igra po ligaškom formatu. 
Naravno, Ligu prvaka bi igrao pod 
pretpostavkom da će osvojiti prvenstvo 
Hrvatske.

Međutim, nakon šest odigranih kola u 
Europi Dinamo je uspio izboriti drugo 
mjesto i novo proljeće u Europi, ali je i puno 
toga ugrozio kad pričamo o Ligi prvaka. 
Umjesto da protiv Viktorije, Ballkanija i 
Astane osvoji toliki broj bodova koji bi mu 
jamčio izravni ulazak u Ligu prvaka (još 
jednom naglašavamo - uz uvjet da osvoji 
prvenstvo), Dinamo je u slabašnoj skupini 
Konferencijske lige osvojio tek devet od 
mogućih 18 bodova, a izravan ulazak u 
Ligu prvaka je skoro pa propušten.

Dinamo je u Europi vezao tri poraza 
(Ballkani vani, Viktoria doma i vani), ali 
je upisao i tri (Astana dva puta i Ballkani) 
pobjede. Uz dojam koji nikako nije bio 
dobar. Što se to događalo u Maksimiru? 
Je li ta momčad toliko oslabljena nakon 
odlaska senatora (Livaković, Šutalo 
i Ivanušec)? Je li doista nije u stanju 
izgledati dovoljno dobro bez Brune 
Petkovića? Jesu li previranja u vrhuški 

kluba (odmicanje od Mamića, dolazak i 
odlazak Darija Šimića...) ipak bila preveliki 
teret za momčad? Jesu li brojni igrači 
koji su pristigli ovoga ljeta promašaji kad 
pričamo o europskim standardima?

Dinamovi porazi ostavili su i dubok trag 
na dodatnom padu hrvatskog nogometa 
kada je rejting lige u pitanju. HNL je prije 
tri godine, nakon sjajnih rezultata Dinama 
u Europi, imao dva kluba u kvalifikacijama 
za Ligu prvaka i još tri u kvalifikacijama 
za Europsku ligu. Rijeka je tada igrala u 
skupini EL, a Modri su došli do četvrtfinala. 
Nažalost, naš koeficijent od tada je u 
drastičnom padu jer samo Dinamo igra 
grupna natjecanja i on je ove sezone 
podbacio. Naravno da nije realno da samo 
Dinamo vuče hrvatski nogomet, ali ostali 
klubovi nisu mu ni blizu.

Porazi Dinama stoga su se snažno 
reflektirali i na naš koeficijent u Europi pa 
smo sada pali na 21. mjesto. Preskočila 
nas je Poljska, a ispred nas su lige kao što 
su Izrael, Ukrajina, Srbija, Norveška... Gore 
od ovoga teško može.

Stoga nam je Dinamo u Konferencijskoj 
ligi bio jedina prava nada. Da je zaredao s 
pobjedama bio bi vjerojatno u Ligi prvaka 
u sljedećoj sezoni što bi nam bio izravni 
spas kada je status lige u pitanju. Ovako s 
Dinamom tone i hrvatski nogomet. A kad 

jednom potoneš, teško se vratiti, trebaju 
ti godine teškog i dobrog rada.
Dinamo, doduše, na proljeće može 
dosta toga u Europi popraviti, iako nije 
imao sreće u ždrijebu, jer ga je zapao 
Betis, realno puno jača momčad od 
Modrih. Naravno da treba vidjeti i što će 
u Maksimiru napraviti tijekom zime po 
pitanju pojačanja, ali ukupni je dojam 
kako je Dinamo ipak napravio dosta veliki 
korak unazad kada je u pitanju europska 
konkurentnost. I zato će teško protiv 
snažnog Betisa. 

Veliko je iznenađenje što je Betis u 
Europskoj ligi završio iza škotskog 
Rangersa i praške Sparte. U La Ligi je klub 
iz Seville na sredini ljestvice, nema neku 
sezonu. Malo pogodaka postižu, ali malo 
i primaju. Vodi ih iskusni Manuel Pellegrini 
(70). 

Ima i Betis svojih problema, koji su dosta 
veliki. Najskuplji igrač Betisa, svjetski prvak 
s Argentinom za koju je nastupio 29 
puta, 29-godišnji defenzivni vezni Guido 
Rodriguez, od Transfermarkta procijenjen 
na 28 milijuna eura, teško se ozlijedio 
na pretposljednjem treningu Betisa prije 
utakmice s Real Madridom odigrane 9. 
prosinca. Zadobio je prijelom fibule desne 
noge i morao je na operaciju te ga na 
travnjaku sigurno neće biti dva-tri mjeseca, 
što znači ni u dva dvoboja s Dinamom.

DINAMOVA JESEN U EUROPI 
Jedini hrvatski klub u europskoj skupini nije odigrao dobro, ali ipak je prošao skupinu

Betis je najteži mogući suparnik kojeg je Dinamo mogao dobiti

Još u listopadu su na dulje vrijeme ostali 
bez iskusnog 32-godišnjeg stopera Marca 
Bartru, kojem je operirana Ahilova tetiva i 
još se nije vratio u kadar, vidjet ćemo kad 
će. Doveden je zbog te ozljede 35-godišnji 
Grk Sokratis Papastathopoulos, no očito 
nije na željenoj razini, od dolaska u 
listopadu odradio je samo sedam ligaških 
minuta. Trener Manuel Pellegrini na 
mjestu stopera gotovo isključivo koristi 
iskusnog Argentinca Germana Pezzellu i 
mladog Marokanca Chadija Riada.

Još jedno poznato ime je na listi 
ozlijeđenih Verdiblancosa. Četvrti 
najskuplji igrač u povijesti kluba (19,75 
milijuna eura plaćenih Lyonu 2019.), 
30-godišnji francuski ofenzivac Nabil 
Fekir, vratio se nakon osmomjesečne 
pauze u studenom i onda krajem tog 
mjeseca zaradio novu ozljedu. Njegov se 
povratak očekuje skoro, dok će prvi vratar, 
legendarni 40-godišnji Čileanac Claudio 
Bravo (145 nastupa za reprezentaciju), 
još malo pričekati. Njegov se povratak 
očekuje najranije u siječnju. 

Zanimljivo je bilo pročitati reakcije iz 
Španjolske. Sportski direktor Betisa 
Ramon Planes dobro zna tko je Dinamo.
- Dinamo je zahtjevan protivnik, ali vrijedi 
ono što smo govorili i ranije tijekom 
ždrijeba za Europsku ligu, a to je da je 
igranje u Europi općenito zahtjevno – 

rekao je Planes: - Veselimo se novom 
natjecanju. U Konferencijskoj l igi 
nastojat ćemo otići što dalje i pokušati 
je osvojiti. U skupini Europske lige bilo 
je teško i komplicirano, slično će biti i 
sad u Konferencijskoj ligi. U ždrijebu je 
bilo i povoljnijih protivnika, jer je Dinamo 
momčad koja će nastojati proći. Posebno 
će se truditi na svom stadionu, koji je 
kolijevka dobrih nogometaša i dobrog 
nogometa. Morat ćemo se pokazati u 
svom najboljem izdanju da bismo prošli 
u osminu finala.

Betis će u veljači sigurno biti u dobroj 
formi, jer španjolsko prvenstvo se ne 
prekida. Kakav će biti Dinamo? To ćemo 
tek vidjeti, a trener Jakirović je poručio: 
- Betis je jedan od najtežih protivnika koje 
smo mogli dobiti. Moramo ih skautirati i 
dobro se spremiti. Prvu utakmicu igramo 
u gostima i moramo sve učiniti za 
povoljan rezultat kako bismo ih pokušali 
na našem stadionu eliminirati. Imamo 
svojih problema, a dosta će toga reći 
zimski prijelazni rok. Zavisi koga ćemo 
uspjeti dovesti. Trebaju nam pojačanja da 
osnažimo konkurenciju tamo gdje smo 
zaključili da smo deficitarni. Nadam se da 
će biti zdravlja prije svega. Sad se vidjelo, 
kad smo se kompletirali, da nam je forma 
bila u uzlaznoj putanji. Samo zdravlja, a 
onda ćemo vidjeti kako će proći ove dvije 
utakmice.

REAL BETIS 
BALOMPIE
Klub osnovan: 12. rujna 1907. kao 

Espana Balompie

Stadion: Benito Villamarin (60.720) 

u Sevilli

Predsjednik: Angel Haro Garcia

Ranking UEFA-e: 55. (33.000)

Ranking TM-a: 59. (202,8 mil. €)

Broj stranaca: 14

Broj reprezentativaca: 6

Trofeji: 1 prvenstvo Španjolske 

(1935), 3 Španjolska kupa (1977, 

2005, 2022)

Trener: Manuel Pellegrini
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HUNS je u suradnji s Poliklinikom Life 
svojim članovima osigurao besplatne 
preventivne preglede ultrazvuka srca, 
a jedan od članova koji je na sreću tu 
pogodnost iskoristio je Gordan Barić, 
sada igrač zaprešićkog Inkera, koji je 
sudjelovao na HUNS-ovom ljetnom 
kampu. 

Što Gordan danas radi?
Od ovoga ljeta sam nakon određene 
pauze ponovno u nogometu, postao 
sam igrač Inkera iz Zaprešića gdje sam 
odrastao i živim preko 20 godina. Nakon 
gašenja Intera, na njegovim temeljima 
je osnovan novi klub već u povijesti 
postojećeg i popularnog  imena koji 
se trenutno natječe u Jedinstvenoj 
županijskoj ligi. Uz to, postoji još nekoliko 
stvari koje me zanimaju, a kojima bi se 
htio baviti uz nogomet, između ostalog 
veliki sam fan automobila pa sam dosta 
i u tome.

Što se dogodilo na tom ultrazvuku?
Tijekom jednog HUNS-ovog kampa 
smo obavljali UZV srca na kojem mi je 
doktor ukazao na određeni problem. 
Inače imam jednu urođenu manu koja 
u nijednom trenutku nije bila prepreka 
profesionalnom nogometu. U tom 
trenutku je doktor primijetio neke 
nepravilnosti te mi je uz daljnje detaljnije 
pretrage preporučio odmor ili aktivnost 
slabijeg intenziteta do obavljanja istih. 
Nisam tada osjećao nikakve probleme 
no odlučio sam unatoč svemu poslušati 
savjet i uzeti određenu pauzu. S obzirom 
da sam znao za svoje stanje već nekoliko 
godina, koje me nije sprječavalo, ali je 
uvjetovalo češću kontrolu, mogao sam 

razumno to prihvatiti bez većeg stresa. 

U današnje vrijeme se zbog velikih 
napora i mnogo drugih faktora sve 
češće pojavljuju kardiološki problemi 
kod igrača, koje nažalost znaju dovesti 
i do tragičnog završetka. Takve stvari 
se teško mogu osjetiti ili predosjetiti s 
obzirom da su to uglavnom ljudi savršene 
fizičke i kondicijske  spreme. Upravo 
zato naglašavam važnost ultrazvuka 
i redovitog pregleda kako bi doktori 
na vrijeme mogli prepoznati određeni 
problem ili stanje i u razgovoru sa 
igračima reagirati na vrijeme i spriječiti 
teže posljedice.

Kakvi su ti nogometni planovi?
Kao što sam naveo, trenutno sam član 
Inker Zaprešića gdje unatoč tome što 
smo dio jedne amaterske razine, radimo 
na jako ozbiljan način koji je sigurno 
barem na poluprofesionalnoj razini, sa 
fokusom na što skorijem napredovanju 
kluba u više rangove natjecanja. Ovdje 
sam kod kuće, osjećam se jako dobro i 
trenutno sam fokusiran samo na to što 

se nogometa tiče. Nakon pauze od skoro 
godinu dana od nogometa potrebno 
mi je neko vrijeme kako bi se doveo 
na željenu razinu,  ali sam motiviran te 
unatoč ozljedama koje su popratni dio 
tog procesa trudim se i iskreno se nadam 
da ću za proljetni dio biti maksimalno 
spreman. Uz to, naravno da je želja 
upisati trenersku akademiju kako bi i 
nakon igračke karijere mogao ostati u 
nogometu. 

U svojem posljednjem klubu, Rudešu, 
sam bio dio jedne ambiciozne priče 
gdje smo vodili borbu sa Varaždinom za 
ulazak u 1.HNL. Tada jedna fantastična 
ekipa sa puno mladih i talentiranih igrača 
u koju sam se uz veliku pomoć trenera 
Landeke, Jurića i Tadića odlično uklopio 
i uživao biti dio toga. Nažalost, te sezone 
nismo uspjeli u tome, ali su dečki naredne 
sezone pokazali da to zaslužuju te su ušli 
u najviši rang. U Rudešu sam već igrao u 
jednom navratu prije toga te poznajem 
jako puno ljudi tamo, stoga ću uvijek 
biti simpatizer tog kluba i želim im puno 
sreće u nastavku sadašnjeg prvenstva.

Moderni nogomet zahtijeva 
velike napore, a redoviti 
pregledi spašavaju zdravlje,
a nekad i život

GORDAN BARIĆ

HUNS je osigurao svojim članovima 
studiranje po povoljnijim uvjetima na 
Visokoj školi Aspira. U ponudi su dva 
smjera - studij Sportskog menadžmenta 
i studij Međunarodnog menadžmenta u 
hotelijerstvu i turizmu. Jozo Šimunović 
jedan je od onih koji je iskoristio tu 
pogodnost istaknuvši da nogomet i 
obrazovanje idu ruku pod ruku. 

Može li se uskladiti nogomet i studiranje?
Da, naravno. Prilikom odrastanja najviše 
pozornosti se daje samom nogometu, 
tako da obrazovni dio u većini slučajeva 
bude jako površan. Vjerujem da jednom 
kada se nogometaš u potpunosti adaptira 
na seniorski nogomet, da je idealan 
trenutak za nadogradnju obrazovnog 
dijela. Danas nogomet nije samo teren i 
lopta, tako da pitanje - Može li se uskladiti 
nogomet i studiranje? možemo lako 
promijeniti u – Zašto je dobro uskladiti 
nogomet i studiranje? Odgovora je puno, 
a najbolji može dati samo nogometaš koji 
se odluči na taj korak.

Koliko ti profesori izlaze u susret?
Profesori su jako korektni. Imaju 
razumijevanja prema kategoriziranim 
sportašima, ali ne samo nama, nego i 
ostalim studentima. Valja napomenuti 
kako većina profesora ima već i vlastitog 
životnog radnog iskustva usko vezanog 
predmetu koji predaju, tako da to sigurno 
zaokružuje priču na pravi način i kada 
je nešto novo puno je lakše razumjeti 
i shvatiti o čemu je riječ. Jako bitno za 
studenta.

Stigneš l i  se dovoljno posvetiti 
nogometu?
Kada se čovjek dobro organizira ima 
vremena za sve potrebno. Nogomet je 
prioritet, a studiranje se lijepo uklopi u 
svakodnevicu koje iziskuje na dnevnoj 
bazi nekoliko sati predavanja. Moram 
istaknuti i trenere jer imaju razumijevanja 
i izlaze u susret kada je u pitanju neki ispit 
ili neko bitnije predavanje, tako da nema 
nesuglasica ukoliko izostanem s treninga.   

Kako ti ide na fakultetu? Gdje se vidiš 
kad ga završiš?
Zasada sam jako zadovoljan. U trećoj 
sam akademskoj godini preddiplomskog 
studija Sportskog menadžmenta. U 
dosadašnjem školovanju je bilo puno 
predmeta koji nemaju direktnog doticaja 
sa samim sportom, ali su sigurno dio 
samog djelovanja i rada u sportu, tako 
da sada gledano još uvijek ne mogu sa 
sigurnošću reći gdje i u kojoj sportskoj 
ulozi se vidim nakon igračke karijere. 
Svakako, puno je više opcija za djelovanje 
sada negoli prije samog studija.

Je li s obzirom na stanje sporta u 
Hrvatskoj studij nešto što bi trebalo 
biti skoro pa obavezno za veliku većinu 
mladih sportaša? 
Bez obzira na stanje sporta u Hrvatskoj 
(koje može i mora biti bolje) savjetujem 
mladim sportašima da se svakako posvete 
obrazovanju još dok igraju i dok su na 
sceni. Sportaš dok je aktivan razmišlja 
samo o sportu, pa je onda problem 
kada završi sportska karijera gdje i od 
kuda krenuti. Mnogi imaju problem da 
se daju u sport u potpunosti i u slučaju 
naglog prekida karijere nemaju opciju 
čime se baviti, zato smatram da je jako 
dobro da sportaš ima na umu da će mu 
to obrazovanje dok je još aktivan otvori 
vidike za budućnost, tj. Ideju i plan za 
karijeru nakon sportske karijere. 

Koji su ti predmeti najzanimljiviji?
Sportski menadžment i poduzetništvo u 
sportu. Oba dva predmeta nose u nazivu 
Sport, ali nisu isključivo vezani za sport što 
je dobro ukoliko se sportaš nakon igračke 
karijere ne vidi u sportu, ali i dalje se 
može snaći u nekom drugom području, 
jer će razumjeti filozofiju menadžmenta 
i poduzetništva.

NOGOMET I STUDIRANJE 
MOGUĆE JE USKLADITI

JOZO ŠIMUNOVIĆ 
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Ivan Ergić otvoreno je progovorio o 
važnosti mentalnog zdravlja. Kroz svoju 
iskrenu priču o borbi s depresijom, 

Ergić šalje poruku svima, a naročito 
sportašima da ne zanemaruju ovakve 
probleme i stanja, već da se s time trebaju 
suočiti i u konačnici izboriti. 

Kada ste i kako kod sebe prepoznali 
problem s depresijom i anksioznošću? 
Jako je teško bilo prepoznati, iz nekoliko 
razloga. Kao prvo, to se dogodilo kada 
sam bio na samom početku karijere, dakle 
prilično mlad, i po prirodi stvari nedovoljno 
upoznat sa psihičkim poremećajima. To 
dovodi do toga da se prvi simptomi ili 
pogrešno interpretiraju ili ignoriraju. Druga 
stvar, depresija i anksioznost je nešto 
što obuzima postepeno, i jako je teško 
reći od kojeg trenutka je to dijagnoza 
koja zahtijeva liječenje. Ono što čitavu 
stvar otežava jest sam pritisak, to jest, 
u suvremenom sportu je konkurencija 
tolika da uvijek postoji zamjena koja ti 

diše za vratom. To znači da se simptomi 
ingoriraju i privremeno saniraju da bi se 
moglo nastaviti sa optimalnim treningom 
i igrom. A to samo dodatno pogoršava 
situaciju.

Koji su bili simptomi da nešto nije kako 
treba? 
Simptomi su se javljali postepeno, i to 
prije svega tjelesni, ono što se danas zove 
somatski. To je dovelo do anksioznog 
odlaženja „od jednog do drugog doktora“, 
gdje se ne može naći nikakav uzrok ili 
patologija tjelesne prirode. To je dodatno 
onespokojavajuće i zbunjujuće i može da 
traje nekoliko mjeseci ili čitavu godinu, 
kao u mom slučaju. Na kraju, situacija 
postaje kronična i takva da se polako 
javljaju i psihički simptomi, prije svega 
nepodnošljiva anksioznost, kao i osjećaj 
potištenosti.

Kako ste liječili depresiju? 
Sve to skupa je dovelo do stacionarnog 

boravka u psihijatrijskoj ustanovi, odnosno 
u mom slučaju je postojala nužnost 
izolacije od vanjskog svijeta, uzimajući 
u obzir specifičnost posla, javnosti i 
medija. Temeljno liječenje, sa dijagnozom 
depresija sa anksioznim poremećajem 
je trajala oko 3 mjeseca, s tim da se 
ambulantno liječenje nastavilo nakon 
izlaska. Najvažnije je bilo prilagoditi se 
postepeno na trenažni proces, javnost, 
i sve ono što nogometno okruženje 
podrazumijeva.

Kažu da je u zdravom tijelu zdrav duh... 
Koliko je ta uzrečica doista točna u 
vrhunskom sportu?
U zdravom tijelu zdrav duh je nešto što 
se udomaćilo kao motivacijska floskula, 
i u načelu je točna. Međutim, to vrijedi 
samo za rekreativni sport, a da budem 
precizniji, za tjelesnu vježbu. Nažalost, 
čak i obrazovani treneri ili učitelji tjelesnog 
odgoja ne inzistiraju dovoljno na toj 
temeljnoj razlici. Profesionalni sport, ili 

IVAN ERGIĆ O SVOJOJ 
BORBI S DEPRESIJOM: 
„PROFESIONALNI 
SPORT JE SVE 
SAMO NE ZDRAV“

kako ga često zovu- elitni, je sve samo ne 
zdrav. I tu ne mislim samo na potrošenost 
tijela velikim naporima ili na povrede, 
već samo odabiranje određenog sporta 
u djetinjstvu dovodi do razvijanja jedne 
grupe mišića, a atrofiranja drugih, što po 
sebi dovodi do velikih disbalansa u razvoju 
tijela itd.
Mnogim sportašima događa se takozvani 
ekonomski šok kada potpišu milijunske 
ugovore. Koliko je teško nositi se s time i 
je li uopće moguće pripremiti se za takve 
stvari? 
Bojim se da nitko od igrača nije dovoljno 
pripremljen za nagli i pompozni ulazak 
u svijet vrhunskog nogometa. Mislim da 
je jako teško obučiti mladog igrača, pa 
i u tom segmentu, odnosno naučiti ga 
financijskoj pismenosti i odgovornosti, 
jer postoji više faktora koji utječu na 
njegovo nesnalaženje. Mnogi od početka 
nemaju zdravo okruženje, prije svega u 
vidu sumnjivih menadžera, prijatelja, pa 
čak i roditelja koji nerijetko znaju biti 

eksploataroski nastrojeni. Pored toga, 
većina nogometaša dolazi iz najnižih 
slojeva i željni su potrošnje. Uz to, jako teško 
je trezveno prići mladom nogometašu 
kojem je sve to „udarilo u glavu“, i davati 

mu savjete i sugestije. Jako često slušamo 
o dramama i bankrotima bivših sportskih 
milijunaša, međutim čak i to, u medijskoj 
mašineriji ima svoje mjesto, prije svega 
u senzacionalističkim stupcima. Osim 
nekih sindikata i udruženja, koji prave 
neke pomake, tu nema nekog dubljeg 
prispitivanja da se to popravi, na nivou 
klubova, saveza, ili drugih institucija.

Koliko klubovi (ili netko drugi) uopće 
vode brigu o redovitim mentalnim 
pregledima sportaša?
Isto važi i za mentalno zdravlje. Uglavom 
je igrač prepušten sam sebi. Imajući u 
vidu da je nogomet i dalje jako „macho“, 
bilo koja slabost, pa samim tim i mentalni 
problem, je nešto što čega se treba 
stidjeti. Slabići su nepoželjni, po prirodi 
samog natjecateljskog sporta, i zbog 
toga je to u najmanju ruku tabu. Postoje 
psiholozi i tzv. mentalni treneri, koji rade 
sa ekipama i sportašima, međutim, ono 
što je isto jako tipično je to da oni rade na 
mentalnoj pripremi za optimalan učinak, 
a ne mentalno zdravlje. Dakle, oni su tu 
da osiguraju funkcionalnost i spremnost 
za sljedeći izazov, što nema veze sa 
širim humanisitčkim obzirima i zdravljem 
pojedinačnog sportaša. Kao i u svemu, on 
je tu upućen na samog sebe. Međutim, 

ono što moram istaknuti, u mom slučaju, 
naišao sam na podršku kluba, nakon što se 
dogodila mentalna bolest, i to je za svaku 
pohvalu, s obzirom da je to više iznimka 
nego pravilo.

Foto: Youtube screenshot 24 minuta sa Zoranom Kesićem
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Kreković:
„Svim 
profesionalnim 
nogometašima 
bez ugovora 
preporučam
da odu na 
HUNS-ov
kamp“
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Nakon odrađenog HUNS-ovog 
kampa za profesionalne igrače 
bez ugovora, mladi Leon 

Kreković novi je klub pronašao na Sjeveru 
Europe, točnije, u finskom Lahtiju. Kako se 
snašao u Skandinaviji i koliko se nogomet 
na hladnom sjeveru razlikuje od našeg, 
otkrio je u razgovoru. 

Kako je bilo u Finskoj? Kako ste se 
adaptirali na tamošnji nogomet?
U Finskoj je bilo odlično, posebice nakon 
operacije ingvinalnih kanala mi je odlično 
došla Finska. Liga je slabija od HNL-a tako 
da mi je dobro došlo. U početku mi je 
trebala koja utakmica da se prilagodim 
kako nisam bio duže vremena igrao u 
kontinuitetu, ali nakon tih par utakmica 
sam se osjećao sve bolje i bolje.

Možete li usporediti finsku ligu s HNL-
om? Što je potpuno drugačije, što je 
slično, što je tamo možda bolje, ili što 
je lošije?
Finska liga je malo slabija liga od 
HNL-a, tu imate 2,3 kluba koji 

bi mogli konkurirati za 3. ili 4. 
mjesto u HNL-u. HJK je broj 

jedan, uz njega su KuPs i VPS, 
koji je neporažen u zadnjih 16 
utakmica. U finskoj ligi nema 
VAR-a i igra se tijekom jedne 
godine, počinju u travnju 
a završavaju u listopadu, 
neki i u studenom, ovisno 
bore li se za mjesto u 
Europi. Sličnost je ta što 
imaju dva, tri kluba koja 
odskaču od drugih kao 
u nas što su Hajduk, 

Dinamo, Rijeka i Osijek. 
Lošija je kvaliteta kod finske 

lige, level organiziranosti klubova i što 
nema VAR-a, ali je zato možda bolje što 
nema VAR-a jer se može koristiti nekim 
trikovima kako bi prevarili sudca i donijeli 
prevagu.

Igrali ste za Lahti, gdje on pripada u 
finskom nogometu?
Lahti pripada u top 6 finskog nogometa, 
što zbog svoje povijesti, što zbog svojih 
navijača. Potrebno je sastaviti ekipu od 
dovođenja iskusnih igrača i svojih mladih 
igrača od kojih bih izdvojio Samuels 
Pasanena. Sa mnom su tu bili vratar 
Marin Ljubić, s kojim sam igrao dugi niz 
u Hajduku, i Luka Šimunović, s kojim 

sam kratko igrao u Šibeniku. Oba veliki 
profesionalci i zaslužuju veliku pažnju.
 
Što dalje? Finska ili novi izazovi?
Nikad ne recite nikad, u finskoj su me 
svi klubovi dobro upoznali pa vjerujem 
da sam svojim igrama pokazao da 
zaslužujem pažnju klubova koji se bore 
za Europu. Naravno, uvijek težim prema 
naprijed, nogometno gledajući bih volio 
ići u neku jaču ligu gdje bih imao priliku 
osvojiti prvenstvo ili kup. 

Sada imate 23 godine, a s 18 ste bili 
velika nada Hajduka, čak ste igrali za 
prvu momčad i to 20 utakmica, zabili ste 
i jedan gol. Što se tada dogodilo?
Hajduk će uvijek biti moj dom i s ponosom 
mogu reći da sam bio dijete Hajduka 9 
godina. Dogodilo se to da se promijenila 
uprava, nisam bio u njihovim planovima. 
Na pripremama na Braču desila se upala 
mekog tkiva u peti i nisam imao priliku 
pokazati im se, a kada sam se napokon 
oporavio i bio u treningu tražili su me da 
idem na posudbu jer „nije bilo mjesta za 
mene u prvoj ekipi“.

Tudor Vam je dao priliku, kako danas 
gledate na te dane?
Prije svega Igor Tudor je veliki gospodin, 
šmeker. Neizmjerno ga cijenim što mi je 
dao priliku i povukao me iz B ekipe zajedno 
s Harijem Vukasom i Juricom Vučkom. To 
mi je najdraži period u karijeri, pogotovo 
utakmice kad bi igrali kući, svaka bi bila 
minimalno 15, 20 tisuća navijača, oni su 
davali dodatnu energiju i da budem iskren, 
fali mi to.

Što si zamjerate, što ste mogli bolje ili 
drugačije napraviti u karijeri?
Najviše si zamjeram što nisam pokazao 
pravog sebe u Hajduku. Igrao sam na 

poziciji špice, što mi je neprirodno jer sam 
krilni napadač, i možda sa previše respekta 
prema svojim suigračima umjesto da sam 
preuzeo odgovornost i pokazao da sam ja 
taj kao na pripremama, to se vidi i iz moje 
statistike: 1 gol i 3 asistencije. Jedno su 
pripreme, a jedno službene utakmice. Kad 
bi mi se pružila ponovno prilika, uhvatio 
bi je objema rukama.

Koji bi savjet dali mlađima koji tek trebaju 
postati seniori?
Nema tu puno filozofije, treba steći rutinu 
i disciplinu i igrati nogomet opušteno, da 
uživaju u tome. Ne dopustiti okolnim 
stvarima da ih izbace s pravoga puta, 
jer do vrha se jako teško stiže, još teže 
zadržava, ali tako malo treba da se vrate 
na početak.

Bili ste u HUNS-ovom kampu za igrače 
bez ugovora. Kako Vam je bilo? Koliko 
Vam je kamp pomogao?
Sve pohvale za HUNS i njihov kamp. 
Imao sam dvojbi otići na kamp, jer sam 
bio tek u pravom treningu 3 tjedna, ali 
mi je obitelj bila podrška te su mi dali 
vjetar u leđa, poslušao sam ih i otišao. 
Bilo mi je odlično, bio sam s nekim 
suigračima koje sam poznavao i upoznao 
dosta novih momaka koji su vrhunski 
nogometaši i ljudi. HUNS mi je omogućio 
smještaj u odličnom hotelu sa hranom 
prilagođenom za sportaše, treninzi su 
bili kvalitetni pod vodstvom trenera 
Ivice Landeke, vrhunski trener i osoba. 
Odigrali dvije utakmice, u obje sam zabio 
gol, nije moglo bolje biti nakon ozljede 
da sam htio. Pomogao mi je tako što 
mi se samopouzdanje vratilo i otvorilo 
par vrata za dalje. Preporučio bih svim 
profesionalnim nogometašima što su 
bez ugovora da budu dio HUNS-a i bez 
razmišljanja otiđu na kamp.

Foto: Aleksi Tikkala / FC Lahti



olakšanje; jer kod kuće se ipak osjećaš 
najbolje. 

Imaš li neke zamjerke na hrvatski ženski 
nogomet?
Smatram da se ženski nogomet u našoj 
regiji jako sporo razvija. Iako mislim da 
je Hrvatska malo naprednija od Bosne i 
Hercegovine gdje sam igrala prije, opet 
tu nedostaje puno stvari. Dobile smo 
medijsku pozornost, naše utakmice se 
sada prenose i to će dosta utjecati na 
razvoj i promociju, ali smatram da dosta 
ljudi griješi jer ženski nogomet gledaju 
kao muški. Iako mi tražimo ravnopravnost, 
nažalost mislim da to na terenu ne može 
izgledati kao kod muških kolega. Zato 
mislim da ljudi trebaju promijeniti pogled 
na ženski nogomet i početi ga gledati na 
drugačiji način. Moje mišljenje da nije isto 
gledati mušku HNL i neku trećeligašku 

utakmicu, razlikuje se u kvaliteti, ali opet 
će ljudi prije otići gledati to nego naše 
utakmice. Jer nogomet jednostavno vide 
kao muški sport. A smatram da i kod nas 
ima lijepih situacija i dobrih utakmica. I 
također mislim da bi se kvaliteta povećala 
kada bi bilo više pozornosti i gledanosti 
jer ipak bi se trudile za nekoga, osim za 
naše bližnje i nas same. 

Došla si u Split kao kapetanica Bugojna. 
Koliko je Split drugačiji klub od Bugojna?
Kada sam došla iz Bugojna u Split prije 
tri godine, bilo je dosta različitosti. 
Split je tada bio prvak države, imali 
smo stvarno vrhunsku ekipu. Bilo mi je 
teško nametnuti se tu; način igre je bio 
drugačiji, pristup nogometu isto. Koliko 
god sam bila dobra u Iskri, vidjela sam 
koliko mi toga nedostaje i koliko moram 

raditi i promijeniti način igre i razmišljanja 
na terenu. 

Koliko je HŽNL bolja od one u BiH. Kakvi 
su uvjeti za igranje ženskog nogometa u 
našem susjedstvu?
Kao što sam već ranije spomenula, 
nogomet u regiji se jako sporo razvija. U 
vrijeme kad sam ja došla u Hrvatsku nije 
bilo pretjerane razlike u kvaliteti klubova 
i lige, ali sada se već vidi ta razlika. U BiH 
imate SFK 2000 Sarajevo koji je prvak 
države već 21 godinu zaredom i teško da 
trenutno bilo tko može prekinuti taj niz. 
Kada imate takvog protivnika u ligi trebate 
biti strpljivi i svoju ekipu graditi godinama, 
kao što to radi SFK, a BiH klubovi odustaju 
nakon par neuspješnih sezona. Smatram 
da je ŽNK Split dosta unaprijedio hrvatsku 
ligu upravo iz razloga što je “skinuo” Osijek 
s trona i pokazao ostalim klubovima da 

uz naporan rad i predanost rezultati ipak 
dođu. Zato danas u Hrvatskoj imamo 
sigurno 5 konkurentnih klubova koji svake 
sezone čine jedni druge boljima. Sljedećih 
godina će ta brojka rasti i tako ćemo svi 
napredovati i biti bolji. 

Kako stoji reprezentacija BiH u odnosu 
na Hrvatsku? Jesu li slične razine, ili ipak 
postoji opipljiva razlika?
Mislim da u omladinskim selekcijama i 
nema tolike razlike, čak se sjećam dok 
sam ja igrala za u17 i u19 da smo uvijek 
bili u nekom egalu. Što se tiče seniorske 
reprezentacije mislim da to oscilira 
iz godine u godinu. Mi smo prošle 
godine igrale doigravanje za Svjetsko 
prvenstvo, nažalost izgubile smo od 
Walesa, ali svakako da se zbog toga 
ove godine vidi napredak u Ligi nacija. 

Mislim da nema ogromne razlike između 
nas i Hrvatske, ali opet smatram da se 
dosta toga treba promijeniti. U ženskim 
reprezentacijama puno rjeđe dolazi do 
smjene generacija jer mi iz u19 odmah 
idemo u A ekipu i teško mi je razumjeti 
kako nismo nikada osigurali plasman na 
neko veliko natjecanje jer smatram da 
imamo jako kvalitetnih i dobrih igračica 
u svim uzrastima. Možda je tu deficit jer 
nemamo u21 koja bi se našla između 
juniorske i seniorske reprezentacije, svi 
znamo koliko je teško odmah uskočiti 
u “odrasle” vode i seniorski nogomet. 
U BiH smo čak imali par okupljanja 
u21 reprezentacije, no to nažalost nije 
zaživjelo. Tako da se mlade igračice i 
dalje gube u tome prijelazu, ali svejedno 
smatram da se jako brzo prilagode svemu 
tome zbog njihove želje za napretkom i 
dokazivanjem.

Ideš li na utakmice muškog nogometa, 
pratite li Hajduk? Za koji klub navijaš ako 
nije tajna?
Od malena sam navijačica Hajduka, moji 
su uvijek govorili da to ima veze s tim što 
sam rođena u Splitu. Sad kad živim ovdje 
shvaćam da to zapravo i ima smisla, jer svi 
se ovdje rođeni sa Hajdukom u krvi haha. 
Odem pogledati gotovo svaku Hajdukovu 
domaću utakmicu ako mi naš raspored 
to dopušta. 

Gdje se vidiš na kraju sezone, ostaješ li 
u Splitu ili možda ideš dalje?
Još uvijek nemam nikakvih planova za 
kraj sezone. Sada se želim fokusirati na 
Hajduk i ostvariti što bolje rezultate sa 
svojom ekipom, a o odlasku ili ostanku 
ću razmišljati kada za to dođe vrijeme.

ANDREA GREBENAR 
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A
ndrea Grebenar vodeća je 
strijelkinja 1. HNLŽ. U Hajduku joj 
je ovo veća druga sezona, a kako 

se osjeća u gradu pod Marjanom i koja su 
joj očekivanja za ovu sezonu, otkrila je u 
razgovoru. 

Andrea, zabijaš puno golova ove sezone. 
Kako to objasniti s obzirom da si u Split 
došla kao obrambena igračica?
To je malo čudno i meni. Nakon što su 
nam nažalost napadačice morale 

izostati s terena zbog 

ozljeda, trenerica me stavila 
naprijed što se pokazalo kao dobar 
potez. Iskreno nisam mislila da ću 
se snaći jer to nije moja prirodna 
pozicija, ali golovi su samo padali, pa 
me evo i dalje tu. 

Je li Split spreman ove sezone osvojiti 
naslov? 
Hajduk ima dugoročni cilj. Naravno 
da sanjamo titulu, svi klubovi koji 
se natječu trebaju sanjati titulu. Ne 
vidim razlog sudjelovanja u nekom 
natjecanju ako ne ciljate sami vrh. 
Smatram da možemo konkurirati za 
prvo mjesto, ako ne ove onda već 
sljedeće godine. Ekipa se nije previše 

promijenila od prošle sezone, tu imamo 
naše mlade igračice koje iz treninga u 
trening napreduju i mislim da imamo 
pravo sanjati trofej. 

U Splitu si već godinu dana. Kako ti se 
dopao klub, kako ti se svidjela liga?
U Splitu sam već gotovo četiri godine, 
u Hajduku mi je druga sezona jer sam 
prije toga bila u gradskom rivalu Splitu. 

Ovo vrijeme dok sam tu liga se 

dosta promijenila, klubovi 
se izmjenjuju svake godine, 

kvaliteta je bolja i utakmice su 
napetije nego što su bile. Mislim 

da više nema “lagane” utakmice 
što je jako dobro za razvoj ženskog 

nogometa u Hrvatskoj kao i 
samih igračica i naših individualnih 

sposobnosti. Što se tiče samoga kluba, 
Hajduk se zaista dosta posvetio svojoj 
ženskoj ekipi. Mogu slobodno reći da 
smo klub koji ima najbolje uvjete što 
se tiče infrastrukture, dijelimo sve sa 
muškom ekipom i naravno da to utječe 
na samu izvedbu i rezultate. Kada znaš 
da svaku domaću utakmicu igraš na 
svome terenu gdje treniraš i provodiš 
većinu vremena, to ti pruža ogromno 
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„ŽENSKI NOGOMET 
SE U NAŠOJ REGIJI 

JAKO SPORO 
RAZVIJA“

Foto: Robert Matić/HNK Hajduk Split
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Od 24. do 27. listopada Futsal Dinamo bio 
je domaćin skupine Lige prvaka, a ujedno 
je to bio i njegov prvi nastup u elitnom 
natjecanju. 18 pogodaka koje je momčad 
„utrpala“ u mrežu protivnika nije bilo 
dovoljno da se Dinamo plasira u idući krug  
natjecanja te su završili na drugom mjestu 
iza poljske Lubawe s kojom su odigrali 
povijesnu utakmicu i nakon vodstva 

Poljaka od 0:6 zamalo napravili nešto 
što se ni u teoriji nije činilo pretjerano 
mogućim. Trener Futsal Dinama, Matija 
Đulvat, podijelio je svoje dojmove nakon 
ispadanja momčadi iz Lige prvaka.
Futsal Dinamo po prvi je put nastupio u 

Ligi prvaka i završio na drugom mjestu 
u skupini.

Koliko ste zadovoljni ostvarenim 
rezultatom?
Je, prvi nastup u Ligi prvaka. Na kraju 
moram biti nezadovoljan rezultatom jer 
je cilj bio proći dalje mada smo znali da 
to neće biti lako jer su Poljaci kvalitetna 
momčad. Organizacijski smo odradili top 
posao i zaista moram pohvaliti sve koji 
su sudjelovali u organizaciji, a posebno 
volontere.

Što je nedostajalo momčadi za prolazak 
dalje?
Mislim da nam je nedostajalo iskustvo 
igranja europskih utakmica jer 80% naše 
momčadi nije nikada igralo službenu 
međunarodnu utakmicu pa je i to možda 
napravilo razliku.

U utakmici protiv poljske Lubawe u prvih 
84 sekunde igre momčad je primila čak 
četiri pogotka, kako to objašnjavate?
Utakmica se otvorila na način da su 
Poljaci svaki puta kada su pogledali naš 
gol postigli gol, čak smo si i sami zabili 
jedan od ta 4... teško je objasniti razloge, 
najlakše je reći da koncentracija nije bila 

na nivou u startu.

Postoji li nešto što biste promijenili u 
pristupu ili taktici momčadi tijekom ovog 
natjecanja nakon sadašnjeg iskustva?
Sigurno da kad utakmica završi da se traže 
razlozi poraza i kako se možda moglo 
spriječiti to što se desilo. Puno će nam 
ova utakmica donijeti u daljnjem razvoju 
igrača.

Sada, s određenim odmakom, možete li 
podijeliti neke pozitivne aspekte i koje 
ste lekcije naučili? 
Pa sigurno da ima pozitivnih stvari. 
Gubiti 6-0, poluvrijeme 8-3 i na kraju 
doći do toga da imaš na 8-7 mrtvu 
šansu za vratiti se u egal 3 i pol minute 
prije kraja je znak da ekipa može i ima 
potencijal. Mislim da smo shvatili da 
su utakmice na međunarodnom nivou 
drugačije i da se igra protiv protivnika 
koji su i fizički, a pogotovo mentalno 
na visokom nivou jer su u glavama 
pobjednici (svaka ta ekipa je najbolja u 
svojoj državi) i da bez obzira na kvalitetu 
moraš biti maksimalno koncentriran u 
svakom trenutku jer se greške skupo 
plaćaju i mi smo to najbolje osjetili na 
svojoj koži.

FUTSAL DINAMO 
DEBITIRAO U LIGI 
PRVAKA

FUTSAL DINAMO
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ŽNK SIGET

U ljeto ove godine, točnije 24. srpnja, u 
Zagrebu je osnovan novi klub ženskog 
nogometa. Riječ je o ŽNK Sigetu, 
prvom ženskom nogometnom klubu 
koji je smješten u Novom Zagrebu. Prvi 
predsjednik kluba postao je Elvis Mehičić, 
koji nam je i pojasnio motive zbog kojih je 
u ovom teškim vremenima za sport krenuo 
u takvu “avanturu”.

„Mi koji volimo ženski nogomet i općenito 
sport, te se trudimo okupiti što više djece 
na sportskim terenima kakvi god bili, 
jednog smo dana rekli kako nema smisla da 
Novi Zagreb nema ženski klub. Djevojčice 
iz Novog Zagreba bile su osuđene na to 
da putuju u Špansko, Maksimir ili gdje već 
kako bi trenirale sport koji vole. Znamo svi 
koliki je to vremenski problem za njihove 
roditelje, a i njihovu djecu. I tako je nastao 
ŽNK Siget“, ljubazno nam je ispričao 
gospodin Mehičić.

Klub ste osnovali doslovno koji tjedan 
prije početka sezone. Znamo da se 
seniorska ekipa natječe u Drugoj hrvatskoj 
nogometnoj ligi za žene.

Kako ste uopće uspjeli formirati ekipu?
To je bila uzbudljiva avantura, ali rezultati 

su nadmašili naša očekivanja. Seniorsku 
ekipu skupili smo relativno brzo, ali sada 
već u klubu imamo ukupno 60 igračica 
koje su registrirane. Imamo i još nekoliko 
djevojčica za koje nemamo odgovarajuću 
selekciju, ali radimo i na tome. Dnevno 
znam imati i 30-tak upita roditelja koji bi 
htjeli da im djevojčice treniraju. U svakom 
slučaju, odaziv je odličan, baš smo sretni 
i ponosni.

Gdje ste smjestili klub, gdje trenirate?
Na stadionu Hrvatskog dragovoljca u 
Sigetu. Tamo imamo doista izvanredne 
uvjete za rad, jer na raspolaganju imamo 
sve što ima i momčad HD-a. Nema baš niti 
jednog rekvizita koji nam nije dostupan, 
tako da se na Sigetu osjećamo jako dobro 
i ti uvjeti također su veliki oslonac i temelj 
za daljnji rast kluba. 

Imate dvije selekcije za sada?
Tako je. Seniorske igraju Drugu ligu i u 
startnih sedam kola upisale su sedam 
bodova, što je vrlo lijep učinak. I naše 
pionirke su uspjele upisati prvu pobjedu 
u službenim utakmicama. Lijepo je kada 
pobjeđujete, ali rezultati nam u ovom 
trenutku nisu baš nikakav prioritet. Samo 
želimo napraviti klub koji će biti dobar i 

stabilan, u koji će djevojke i djevojčice, a 
onda i njihovi roditelji i prijatelji, dolaziti sa 
zadovoljstvom. 

Ne gledate već prema rangu više?
Moram biti iskren i priznati da mi i ne 
želimo već u novoj sezoni igrati razred više. 
Najprije nam nedostaje i kadetska selekcija 
da formalno možemo konkurirati, ali nju 
ćemo sigurno napraviti već za sljedeću 
sezonu. Međutim, glavni nam je cilj 
podići klub na dobru razinu, a onda ćemo 
razmišljati o rezultatima. Nikako ne želimo 
juriti negdje za što još nismo spremni.

Lijepo je da je Novi Zagreb napokon dobio 
i ženski nogometni klub. Lijepo je i da taj 
klub vode ljudi koji razmišljaju zdravo i 
kojima je razvoj, popularizacija i promocija 
ženskog nogometa na prvom mjestu. 
Zajedno sa zadovoljstvom svih koji su na 
bilo koji način dio kluba, dio ŽNK Siget.  

ŽENSKA NOGOMETNA 
LIGA BOGATIJA JE ZA
JOŠ JEDAN KLUB

ŽNK SIGET

Foto: ŽNK Siget/Marin Sušić

Foto: ŽNK Siget/Marin Sušić

Foto: Futsal Dinamo
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